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Kam z otroci?
Številni vrtci po Sloveniji pokajo po šivih, kar 

pomeni, da je  interes za vpis otrok večji od 

razpoložljivih kapacitet, občine pa pred za

četkom novega šolskega leta prostorske prob

leme v vrtcih  rešujejo vsaka na svoj način. 

Država, ki je  staršem omogočila cenejše var

stvo njihovih otrok, je  ta problem zaznala že v 

m inulem šolskem letu. Ministrstvo za šolstvo 

in šport je  na svojih spletnih straneh objavilo 

predlog sprememb pravilnika o normativih in 

kadrovskih pogojih za opravljanje dejavnosti 

predšolske vzgoje, v katerem med drugim pred

laga tudi izenačenje (beri: povečanje) norma

tivov za število otrok v heterogenih in homoge

nih oddelkih.

Sprejetje predloga za povečanje normativa bi 

omogočilo večjo vključenost otrok v vrtce, ven

dar sindikat predšolske vzgoje omenjeni pred

log (čeprav je naveden kot časovno omejen - 

do leta 2012 - in opredeljen kot izjemna rešitev) 

zavrača z utemeljitvijo, da bi se s tem poslab

šala kakovost predšolske vzgoje in delovni 

pogoji zaposlenih. Pravijo, da seje tako imeno

vana začasna sprememba normativov in dru

gih pogojev v nekaterih dosedanjih primerih 

izkazala kot trajna, zato jih  skrbi, da bi se kaj 

takega zgodilo tudi tokrat.

Zahtevnost in odgovornost dela strokovnih 

delavcev za zagotavljanje kakovostnega vzgoj- 

no-pedagoškega procesa je  brez dvoma vi

soka, prav tako kot pričakovanja staršev, da bo 

za njihove otroke v času varstva prim erno 

poskrbljeno. V številnih vrtcih že danes nimajo 

ustrezno velikih in opremljenih prostorov, zato 

bi morale država in občine za predšolsko vzgo

jo  zagotoviti dodatna sredstva. Potrebne so 

nove investicije, ki bi dolgoročno prispevale k 

višji kakovosti vzgojno-pedagoškega procesa.

Ob tem velja dodati, da sodi predšolska vzgo

ja  v Sloveniji med bolje organizirane in kako

vostne v evropskem prostoru, zato bi lahko ime

lo nepremišljeno poseganje vanjo resne nega

tivne posledice. Po drugi strani pa si bomo 

morali naliti čistega vina, kako visok standard 

na tem področju si kot država sploh lahko 

privoščimo, saj bomo dolgoročno brez razbre

menitve gospodarstva (beri: znižanja davkov) 

postali še bolj nekonkurenčni in v  naslednjem 

koraku ob armadi brezposelnih vrtcev sploh ne 

bomo več potrebovali...
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PREDŠOLSKI OTROCI

Vrtci (pre)polni tudi v Zgornji Savinjski
dolini

Problematika prepolnih vrtcev v 

pričakovanju novega šolskega leta 

polni strani slovenskih časopisov. Ra

zlog temu je, da se ogromno sloven

skih občin spopada z reševanjem si

tuacije, ki jo je povzročil, sicer do 

staršev pozitivni, državni ukrep o 

brezplačnem vrtcu za drugega otroka 

in znižanju plačila vrtca za druge 

otroke. Tudi Zgornja Savinjska dolina 

ne ostaja imuna na omenjeno prob

lematiko, z reševanjem vrtčevske 

prostorske stiske se spopadajo tako 

v občinah Mozirje, Rečica ob Savinji 

in Ljubno.

NOV ODDELEK TAKO V MOZIRJU, NA REČICI 
IN NA LJUBNEM

Predvsem v večjih mestnih občinah veliko pred
šolskih otrok ostaja zavrnjenih pred vrati vrtcev, 
njihovi starši pa v hudi stiski, kam s svojimi malčki, 
če seveda hočejo obdržati svoje službe. Starši iz 
Zgornje Savinjske doline se k sreči s to problema
tiko srečujejo le v manjši meri. Večje ukrepe, ki 
zadevajo prostorsko širitev in reševanje sicer za
vrnjenih vlog, tako sprejemajo le v občinah Mozir
je, Rečica ob Savinji in Ljubno.

V Mozirju bo dodaten oddelek, ki je potreben 
zaradi povečanega vpisa otrok v vrtec, postavljen 
v obliki kontejnerske mobilne enote, o čemer smo 
podrobneje pisali v prejšnji številki našega časopi
sa. Uspešno višek vrtčevskih otrok rešujejo tudi v 
občini Rečica ob Savinji. Tam se v stavbi, kjer je 
vrtec že sedaj, nahaja dodaten prostor, ki ga bo 
rečiška občina z nekaj reorganizacijskimi poteza
mi lahko uporabila za dodaten oddelek.

Kot je povedal rečiški župan Vinko Jeraj, so sre
di letošnjega leta ugotovili, da bo v novem šol
skem letu v rečiško enoto Vrtca Mozirje vpisanih 
16 otrok preveč: »Na podlagi tega dejstva smo se 
odločili, da je v našem vrtcu potrebna uvedba 
četrtega oddelka. S privolitvijo direktorice Osred
nje knjižnice Mozirje Ane Lamut smo sprejeli 
odločitev, da preselimo krajevno knjižnico Reči
ca, ki se je  nahajala v stavbi poleg vrtca, v pros
tore naše osnovne šole, tukaj pa uredimo dodat
en vrtčevski oddelek. Poleg tega prostora je na 
voljo še en prostor, kjer lahko v primeru nadaljnje 
potrebe odpremo še peti oddelek. S to rešitvijo so 
vsi vpisani otroci lahko tudi sprejeti.«

Seveda takšni posegi terjajo tudi dodatna fi
nančna sredstva. Kot je povedal Jeraj, je rečiški 
občinski proračun letos predvidel določena sred

stva za večjo preureditev dveh igralnic, sedaj se 
ta sredstva preusmerjajo v ureditev četrtega odd
elka. Kot že omenjeno, se z viškom otrok srečuje
jo tudi v ljubenski občini, kjer se zaradi prostorske 
stiske v sam em  vrtcu  kot rešitev om enja 
preureditev ene izmed šolskih učilnic.

Vinko Jeraj: »S p rivo litv ijo  d irektorice 

Osrednje knjižnice Mozirje Ane Lamut smo 

sprejeli odločitev, da preselimo krajevno 

knjižnico Rečica, ki se je  nahajala v stavbi 

poleg vrtca, v prostore naše osnovne šole, 

tukaj pa uredimo dodaten vrtčevski oddelek.« 
(foto: Tatiana Golob)

V OSTALE VRTCE SPREJETI VSI VPISANI 
OTROCI

Ostale zgornjesavinjske občine so letošnje leto v 
občinske vrtce še lahko sprejele vse vpisane otroke. 
V Nazarjah novih oddelkov niso odpirali, so pa vsi 
polno zasedeni. Kot je povedal ravnatelj Osnovne 
šole Nazarje Jože Kavtičnik, pod okrilje katere spa
da Vrtec Nazarje, se bodo na povečane potrebe 
aktivno odzivali tudi v nadalje, saj vlog staršev ne 
nameravajo odklanjati. Tudi v lučkem in gornjegra
jskem vrtcu in njunih krajevnih enotah so vse vloge 
za vpis otrok v vrtec pozitivno rešili. V Lučah so po 
en nov oddelek odprli že v lanskem in predlanskem 
letu, letos so poino zasedeni, a potrebe po novem 
oddelku ni. Kot v Lučah tudi v gornjegrajskem vrtcu 
še nimajo prostorske stiske, se pa že močno kaže 
potreba po prenovi dotrajanih prostorov.

Tatiana Golob

T u d i n a Lju b n e m  
p re v e č  v p is a n ih  v  

e n o to  vrtc a
V ljubenskem vrtcu je  prostora za približno 70 

otrok, ki so razdeljeni v štiri starostne skupine. Že 
ob razpisu za vpis otrok je bilo slutiti težave, saj 
seje v občini lani rodilo 41 otrok, zato je občinski 
svet sprejel pravilnik o vpisu otrok v vrtec, kjer so 
se določili kriteriji. Tričlanska komisija je na osnovi 
prijav izvedla točkovanje in na podlagi rezultatov 
sestavila seznam sprejetih in prioritetno listo 
čakajočih otrok na sprejem v vrtec. Tako je na 
prioritetni listi našlo mesto 14 otrok, vendar je kar 
nekaj od njih zaprosilo za sprejem v obdobju med 
decembrom in marcem, kar pomeni, da varstva 
še ne potrebujejo s 1. septembrom.

Ljubenska občina in osnovna šola, je povedal 
ravnatelj Rajko Pintar, se na podlagi liste čaka
jočih že dogovarjata o ureditvi in odprtju še enega 
oddelka, najverjetneje jasličnega, saj je teh otrok 
na listi največ. Prostorsko ureditev oddelka ne bo 
enostavna, saj v vrtcu prostora ni, je  pa možno 
preurediti eno od učilnic. Prilagoditev prostora za 
jaslični oddelek zahteva izpolnitev zelo strogih 
pogojev in standardov za pridobitev uporabnega 
dovoljenja. Zastavljeni cilj odprtja novega oddel-

Ravnatelj OŠ Ljubno ob Savinji Rajko Pintar
(foto: Štefi Sem )

ka kljub temu ostaja 1. december, saj se zaveda
jo, kakopomembnojevteh časih urejeno varstvo, 
predvsem za tiste, ki se trudijo obdržati službo.

Po besedah ravnatelja po vsej verjetnosti popol
danskega varstva ne bo, saj je bilo kljub pov
ečanemu povpraševanju prijavljena le peščica 
otrok. Tudi glede tega vprašanja, tako kot rešitev 
vprašanja tistih, ki niso bili sprejeti, bodo odločitve 
sprejete v kratkem času.

Štefi Sem



OBČINA NAZARJE

Konec prometnih težav na Dobletinskem klancu
Na relaciji Nazarje-Gornji Grad so pod okriljem 

prometnega ministrstva in Direkcije RS za ceste 
delavci celjskega CMC-ja začeli z rekonstrukcijo 
Dobletinskega klanca. Del ceste bodo prestavili 
in bo sedaj pomaknjen bolj proti Dreti. Tako bodo 
nekoliko izravnali sedanji klanec in se izognili 
nepreglednemu ovinku, ki je izredno nevaren in 
kjer seje zgodilo že več prometnih nesreč.

Običajni promettrenutno poteka nemoteno, saj 
strojna mehanizacija in delavci delajo traso nove

ga dela ceste, ki teče ob dosedanji. Konec julija 
je izbrani izvajalec CM Celje začel traso količiti, v 
začetku avgusta so prestavili vodovod, telekomu
nikacijske in ostale komunalne vode. Če bo šlo 
vse po načrtih, bo ureditev Dobletinskega klanca 
končana do srede letošnjega septembra.

Rekonstrukcije so se gotovo najbolj razveselili 
prebivalci in ostali uporabniki javne poti Hren- 
Krigl, ki se odcepi od regionalne ceste v povsem 
neustreznem ostrem kotu in seje z nje v promet

vključevati izredno težko. Pravtakoje težko zapel
jati nanjo. Še posebej zato, ker je odsek zaradi 
ovinka nepregleden. Nova izvedba ceste bo te 
prometne težave rešila.

Herman Remic, ki živi ob imenovani javni poti 
in im a tam tudi podjetje, pravi: »Za ureditev 
primernega dostopa do regionalke se v našem 
naselju zavzemamo in borimo že od leta 1989. 
Večkrat smo se rešitvi naših problemov morali 
odpovedati na račun drugih »bolj potrebnih« cest. 
Ob tej javni poti je naselje večih hiš, od koder smo 
vozili otroke v šolo, odrasli se dnevno vozijo v 
službo, naša varnost in življenja pa so bila tako 
rekoč prepuščena naključju in sreči.«

Še posebej nevarno je bilo zato, ker ob glavni 
cesti ni bilo prometnega znaka za omejitev hitros
ti, dodaja naš sogovornik. Sam sije vseh dvajset 
let prizadeval za varen dostop do ceste in kot 
pravi, je tedensko klical tako na policijo za names
titev prometnega znaka za omejitev hitrosti, kot 
na prometno ministrstvo v Ljubljani.

»Ko sem na ministrstvu zvedel, da se bo rekon
strukcija res začela, sem komaj verjel,« pravi Rem
ic. Sedaj bo z javne poti dostop na regionalno 
cesto v ustreznem kotu, odsek bo razsvetljen, 
nameščena pa bo tudi ustrezna prometna signal
izacija.

Marija LebarDela na Dobletinskem klancu so v polnem teku (foto: Marija Lebar)

PROBLEMATIKA ODLAGALIŠČA ODPADKOV V PODHOMU

Iz Podhoma ne »smrdi« nič bolj kot ponavadi
O komunalnih odpadkih je v zadnjem času ve

liko govora, predvsem po zaslugi evropske zakon
odaje in 15. julija, datuma, ki naj bi pomenil zaprtje 
odlagališč, ki niso usklajena s sprejeto evropsko 
zakonodajo. Med ta odlagališča spada tudi odla
gališče v Podhomu, s katerim upravlja Komuna
la Gornji Grad. Sprememba Uredbe o odlaganju 
odpadkov na odlagališčih določa, da lahko up
ravljavec pridobi dovoljenje za obratovanje po
16. juliju, če izpolnjuje določene pogoje.

Kar nekaj prebivalcev iz okolice.deponije moti, 
da videvajo tovornjake, ki tja še vedno odvažajo 
razne odpadke. Povprašali smo v.d. direktorja 
Komunale Zdenka Purnata, kakšen je sedaj sta
tus odlagališča. Po njegovih besedah se na de
poniji ne dogaja nič, kar se ne bi smelo. Odlagal
išče lahko nadaljuje z obratovanjem, v kolikor je 
upravljavec, vtem primeru Komunala Gornji Grad, 
zaprosil za podaljšanje obratovanja.

Vloga za omenjeno odlagališče je bila poslana 
že v aprilu, nato še enkrat pred iztekom roka, sedaj 
je vse v rokah ministrstva za okolje in prostor. Ko 
bo ministrstvo poslalo odločbo o datumu zaprtja 
deponije, bodo to tudi storili, pove Purnat, do takrat 
pa obratovanje poteka nemoteno. Poleg tega je 
potrebno povedati, da na odlagališče vozijo od
padke razna podjetja in ta bodo koristila deponi

jo, dokler bo dovoljeno.
Purnat še pove, daje interes Komunale, da odla

gališče še obratuje, saj so še določene proste 
kapacitete, in da se z okoljevarstveno takso, ki se 
preliva na račune občin, ustvari še nekaj dohod
ka. Sredstva bodo še kako potrebna za zaprtje 
odlagališča, ki bo po ocenah stalo 180.000 ev

rov, poleg tega pa bo obratovanje zaprtega odla
gališča še nadaljnjih deset let pogojeno z stroški.

Glede na povedano, bo deponija obratovala do 
roka, ki ga bo določilo ministrstvo za okolje. O 
zaprtju bo javnost obveščena takoj, ko bo o tem 
obveščen upravljavec.

Štefi Sem

Na odlagališče še naprej vozijo odpadke razna podjetja in ta  bodo koris tila  deponijo, dokler

bo dovoljeno (foto: Š tefi Sem)



OBČINA SOLČAVA

Nova parkirišča in prireditveni prostor
V Solčavi te dni zaključujejo pomemben projekt 

ureditve turistične infrastrukture. Asfaltirali so 
parkirišče ob cerkvi in večnamenski prireditveni 
prostor med šolo in TIC-em. Ker gre tudi za evrop
ska sredstva, je rok za dokončanje teh projektov 
konec letošnjega septembra.

Središče Solčave pesti prostorska stiska in 
pomanjkanje ustreznih parkirnih mest, zato so že 
lani začeli z urejanjem parkirišč ob cerkvi. Prav 
tako so lani izravnali in z gramozom nasuli pros
tor, kjer bodo potekale različne prireditve. Podla
ga seje čez zimo utrdila in ta teden so položili še 
asfaltno prevleko.

Na večnamenskem prostoru končujejo še lese
no konstrukcijo, kjer bo pokriti oder, tekoča voda 
in servisni prostor za shranjevanje različnih pripo
močkov. Tako bodo posebni boksi pod odrom 
namenjeni tudi shranjevanju klopi, kadar se te ne 
bodo potrebovale.

Na večnamenskem prostoru bodo potekale 
tako zabavne kot kulturne prireditve, zato so neka
tere konstrukcije montažne inje po besedah žup
ana Alojza Lipnika vse skupaj zasnovano tako, da 
se ambient brez težave spreminja glede na vse
bino prireditve ali dogodka.

Prireditveni prostor od regionalne ceste, ki vodi 
proti Logarski dolini, omejuje drsna konstrukcija, da 
bo mogoče prehode po potrebi zapreti. V ta namen 
so postavili lesene panoje, kijih bodo tudi ozelenili. 
V Solčavi namreč velik poudarek dajejo temu, da 
se novi objekti primerno vklapljajo v okolje in imajo

tako ustrezen estetski videz glede na krajino.
Obe pridob itv i bosta dobrodošli tako za 

domačine kot za turistične goste. Kot pravi Alojz 
Lipnik, bodo v septembru pripravili tudi slovesno 
otvoritev.

Marija Lebar

Lesena konstrukcija, kjer bo pokriti oder in servisni prostor za shranjevanje različnih 

pripomočkov (foto: Marija Lebar)

SPREMEMBE V ŽUPNIJAH V ZGORNJI SAVINJSKI DOLINI

Dobili smo novega župnega 

upravitelja in duhovnega 

pomočnika
Poletni meseci so čas, ko nekateri duhovniki po 

dogovoru s svojim škofom zaradi pastoralnih 
potreb prevzemajo nove zadolžitve in službena 
mesta. Tako je od 1. avgusta dalje v Lučah kap
lan Viki Košec postal župni upravitelj in souprav- 
itelj v Solčavi. V Mozirju pa je postal Alfonz Lam
pret duhovni pomočnik.

»Alfonz Lampret, župnik župnije Koprivnica, se 
je odpovedal župniji inje imenovan za duhovnega 
pomočnika v Mozirju. Viki Košec, kaplan v Lučah 
ob Savinji, je imenovan za župnijskega upravitel
ja župnije Luče in soupravitelja župnije Solčava,« 
so sporočili iz celjske škofije.

»Vesel sem tega imenovanja,« pravi Viki Košec. 
»V Lučah sem se dobro vživel in če bo taka božja 
volja, bi tukaj rad tudi ostal. Tukajšnje ljudi -  tako 
v Lučah kot v Solčavi -  dojemam kot zelo dobre 
in se z njimi lepo razumem. Sedaj sem župnijski 
upravitelj, da bi postal župnik, pa moram opraviti 
še nekaj izpitov,« je ob imenovanju povedal Ko
šec.

Novi župnijski upravitelj je doma z Gomilskega 
v Spodnji Savinjski dolini. V Lučah je že nekaj več 
kot tri leta. Najprej je bil diakon, nato pa kaplan.

Kako priljubljen je med svojimi verniki in ostalimi 
krajani, pove tudi dejstvo, da so ga bralci Savin
jski novic v letu 2008 izbrali za občana leta občine 
Luče.

Marija Lebar

Viki Košec je  imenovan za župnijskega 

upravite lja in soupravitelja
(foto: Franjo Atelšek)

AVTOPREVOZNIKI

Se nam obetajo 

cestne zapore?
Ministrstvo za promet je avtoprevoznikom ponud

ilo popuste pri plačevanju cestnine, ki naj bi jo av
toprevozniki plačevali po dnevni in nočni tarifi. Po
pusti v višini od 4 do 10 odstotkov, kottudi dnevne 
in nočne tarife naj bi začeli veljati že septembra.

Vlada avtoprevoznikom po novem predlaga 
znižanje cestnin za dnevno vožnjo za 12,5 odstot
ka, torej 2,5 odstotka več kot prvotno, nočne 
vožnje pa v predlogu vlade ostajajo cenejše za 
petino. Avtoprevozniki želijo doseči znižanje ces
tnin in trošarin, skrajšanje plačilnih rokov ter več 
vzporednic. Ravno pri cestninah pa se pričakuje
jo  zapleti, saj avtoprevozniki zahtevajo 15-odstot- 
no znižanje. Dogovor z ministrstvom bodo posku
šali doseči do petka, drugače se lahko drug teden 
obetajo tudi cestne zapore.

»Varčevalni« vladni ukrepi naj bi cestninske 
prilive, predvidene iz julijskega 40-odstotnega 
dviga cestnin, zmanjšali skoraj za polovico. Neu- 
radne govorice so tud i, da bo vlada avto
prevoznikom ponudila še več dodatnih ugodnosti, 
od odprave dodatnih polletnih tehničnih pregle
dov za vozila, ki prevažajo nevarno blago, do 
preučitve nadaljnjih finančnih stimulacij nakupa 
ekoloških tovornih vozil.

TG



OBČINA REČICA OB SAVINJI
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Številna dela so v polnem teku
Kljub poletnim mesecem, ki naj bi 

bili namenjeni predvsem dopus
tovanju, na Občini Rečica ob Savinji 
vlada zelo delovno vzdušje. Kar 
nekaj delovnih projektov je v polnem 
teku, kar lahko vidijo tudi krajani in 
obiskovalci rečiške občine.

PRENOVE MOSTOV SO V TEKU 
Že pri vožnji iz Nazarij proti Spod

nji Rečici m imoidočega ustavijo 
cestne zapore pred mostom nad 
Savinjo. M ostje  bil m inuli teden 
zaprt zaradi prenove zgornjega 
dela, saj se je  ob predelu pločnika 
na obeh straneh že precej povesil. 
Do tega je prišlo zaradi dotrajanosti 
uporabljenih materialov, zato je 
menjava zgornjega lesenega ogrod
ja  nujna. Se pa na rečiški občini 
zavedajo, da bo v ne tako daljni pri
hodnosti celotne prenove potreben 
tudi spodnji del mostu.

V prenovi je tudi most na Reneku, 
t.i. »Trnovška brv«, ki bo v celoti za
menjana za most, primeren tudi za 
tovorni promet. Poleg tega bo na 
obeh straneh m ostu urejeno 
krožišče. Žal se je pri teh načrtih 
malce zapletlo zaradi sprejemanja

novega prostorskega plana, je pa 
rečiška občina s pristojnim minis
trstvom že sprejela ustrezne ukrepe 
in najkasneje do leta 2011 mora biti 
most tudi zgrajen.

UREJA SE TUDI KANALIZACIJA 
Tudi ob cesti skozi Spodnjo Rečico

proti Varpoljam je promet že nekaj 
časa oviran in poteka izmenično s 
pomočjo prometne signalizacije. Kot 
je povedal župan občine Rečica ob 
Savinji Vinko Jeraj, se na tej relaciji 
ureja kanalizacija: »Dela opravlja 
podjetje Nivo iz Celja in ker je projekt 
sofinanciran iz evropskega vira, 
morajo biti dela na primarnem vodu 
končana do 24. oktobra letos. Poteh 
delih načrtujemo v prihodnjem letu 
izdelavo sekundarnih vodov, ki se 
morajo povezati na primarnega, s 
tem bo kanalizacija tudi pripravljena 
za delovanje.«

Za izvedbo teh del se je občina 
prijavila na razpis m inistrstva za 
lokalno samoupravo in regionalno 
politiko, zato se tudi za izvedbo tega 
projekta nadejajo delnega finan
ciranja s strani države.

Tatiana Golob

GORSKO TURISTIČNI CENTER GOLTE

Skupščina potrdila nameravano dokapitalizacijo

Rekonstrukcija ceste Šmihel-Planinska Ravna poteka po načrtih
(foto: Ciril M. Sem )

Služba vlade za regionalni razvoj je 
vteh dneh objavila razpis nepovratnih 
evropskih sredstevza razvoj turistične 
infrastrukture. Rok za prijavo je 31. 
avgust 2009. Za prijavo so v družbi 
Golte potrebovali še sklep skupščine 
o pokrivanju finančnih virov.

ostalo četrtino, pa računajo, bodo 
dobili nepovratnih sredstev.

Potem ko bo razpis za evropska 
sredstva konec avgusta zaključen, 
si vladna služba jemlje še 60-dnev- 
ni rok za proučitevvlog inodgovore. 
Zaradi zahtev razpisa se z deli na

Na nedavno sklicani skupščini 
delničarjev Gorskega turističnega 
centra Golte so obravnava li in 
ponovno potrdili načrtovane pro
jekte za rekonstrukcijo in razširitev 
hotela ter spremljajočih objektov. 
Prav tako so se strinjali s finančno 
konstrukcijo , ki predvideva tudi 
dokapitalizacijo.

Družba Golte je v lasti 22 delničar
jev, katerih udeležba na skupščini je 
bila 92-odsto tna. Še enkra t so 
obravnavali investicijski načrt in ga 
potrdili. Tako je  bilo sklenjeno, da 
bodo sredstva za obsežno investic
ijo zagotovili 35 odstotkov s krediti, 
40 odstotkov, kar znaša okoli 3,5 
milijona evrov, z dokapitalizacijo, za

rekonstrukciji samega hotela tako 
ne sme pričeti pred letošnjim no
vembrom.

»Občine, ki so tudi lastnice deležev 
v Golteh, se za dokapitalizacijo niso 
odločile,« pravi direktor GTC Golte Er
nest Kovač. Bodo pa drugače prispe
vale k razvoju. Tako je občina Mozir
je pristopila k rekonstrukciji ceste 
Šmihel-Planinska Ravna, kjer bodo v 
teh dneh polagali asfalt. Od tod 
naprej bo družba Golte v sodelovan
ju z mozirsko občino posodobila še 
2,7 km ceste, v kar namerava vložiti 
okoli 800.000 evrov.

»Na cesti bomo izvedli razširjena 
vzdrževalna dela. Uredili bomo

drenažo in propuste za hudourniške 
vode, ki naredijo največ škode. Na 
nekaj mestih bomo zgradili pod
porne zidove (škarpe), dodali pa 
bomo tudi varnostno ograjo,« pravi 
direktor Kovač.

Na sodelovanje ljubenske občine na 
Golteh računajo pri gradnji ceste v Kl- 
adje. Tam želijo začeti z deli za izgrad
njo šestsedežnice in tako smučarske 
goste porazdeliti po več smučarskih 
progah in hkrati zmanjšati gnečo na 
nihalki. Trenutno so v fazi pridobivan
ja gradbenega dovoljenja. Nekaj za
pletov pa je tudi okoli denacionalizac
ije tamkajšnjega zemljišča.

Marija Lebar

ŠPORTNA DVORANA V NAZARJAH

Naša nota je dobrota, 

pomagajmo Reneju
V četrtek, 27. avgusta, ob 19. uri bo 

v nazorski športni dvorani velik do
brodelni koncert. Izkupiček koncer
ta bo namenjen družini Blatnik in nji
hovemu Reneju. Organizator Hu
manitarno društvo Srček iz Celja 
vabi na prijeten večer v družbi glas

benih skupin Skater, Kingston, 
Atomik harmonik, Malibu in pevk 
Brigite Šuler in Alenke Godec, mod
erator bo Andrej Okreša. Na pr
ireditvi bodo v prodaji tudi majice 
Lučka upanja v očeh.

Štefi Sem
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RENATA JAKOB ROBAN, PREDSEDNICA DRUŠTVA SPES

»Vem, da bo projekt 
živel«

Renata Jakob Roban s hčerko Gabrijelo
(foto: Tatiana G olob)

Februarja lani je bilo ustanovljeno 

Društvo za kulturo odnosov (SPES). 

Njegova predsednica in soustano

viteljica je Renata Jakob Roban, 

dipl.m.s.spec. zakonske in družinske 

terapije, aktivna predavateljica, ki v 

zdravstvu dela že preko dvajset let. 

Društvo SPES deluje kot družinski in

štitut, v okviru katerega se izvaja za

konska in družinska terapija, šola za 

starše in organizirajo seminarji za 

strokovne delavce v zdravstvu, šolst

vu in sociali.

Društvo SPES ima za seboj veliko število uspeš
no zaključenih aktivnosti, pravkar pa seje zaključil 
njihov projekt Medgeneracijsko sožitje, v okviru 
katerega seje šestdeset otrok iz Zgornje Savinj
ske doline teden dni družilo in spoznavalo našo 
naravno in ku lturno dediščino. Nekaj več o 
druženju, kije letos potekalo prvič inje navdušilo 
tako otroke kot njihove starše, smoza naš časopis 
povprašali Renato Jakob Roban.

- V okviru projekta Medgeneracijsko sožitje ste 
prvi teden v avgustu preživeli s skupino šestde
setih otrok iz vseh občin Zgornje Savinjske do
line. Je bilo naporno?

Če ima otrok možnost, da se izkriči in fizično 
utrudi v varnem zavetju narave, se popolnoma 
um iri. Tako um irjen  o trok  lahko preko iz 
kustvenih delavnic močno okrepi stik s seboj, 
kar ga dodatno pomiri in mu vlije samozavest. 
Otroci ne potrebujejo veliko. Le zagotovilo, da 
si ob n jih , da jih  boš s liša l, če te bodo 
potrebovali. Preverjanje se je začelo kar prvi 
dan našega druženja. »A ti boš vsak dan z 
nami? Koliko si pa stara«?

Zame je bil to zelo senzitiven začetek našega 
spoznavanja, začetek tkanja toplih medčloveških 
odnosov. To vzdušje nas je spremljalo skozi vse 
raziskovalne in izkustvene delavnice. Otroci so 
odprto in iskreno, kot znajo samo oni, sprejemali 
toplino in dragocene izkušnje starejše generaci
je. In preverjali, seveda: »Učitelj'cajaz ne bi hodu, 
a bomo kmal'?« Ali: »A te bom lahk' jaz danes

držala za roko učitelj'ca?« Vsako otroško vpraš
anje zahteva iskren odgovor, hkrati pa odpira 
nova razmišljanja o tem, kdo smo. Otroci s svo
jim  vedenjem zrcalijo nas same, zato sejih odrasli 
včasih bojimo. Nismo vedno ponosni na to, kar 
vidimo v zrcalu.

- Kakšna pa je bila vsebina vašega druženja? 
Kdo vam je pomagal pri realizaciji projekta?

LAS - Društvo za razvoj podeželja Zgornje 
Savinjske doline je  lani prvič objavilo razpis za 
projekte, k ijih  delno ali v celoti financira Evrop
ski kmetijski sklad za razvoj podeželja. Med 
petim i izb ran im i pro jekti je  bil tud i pro jekt 
Medgeneracijsko sožitje, ki ga je  prijavilo naše 
društvo.

V ponedeljek smo v okviru raziskovalne de
lavnice spoznavali naravno in kulturno dediščino 
krajinskega parka Robanov kot. Pod strokovnim 
vodstvom Barbare Prodnik Roban, prof.biol., smo 
si ogledali črno kuhinjo, bliže spoznali življenje na 
visokogorski kmetiji in preko likovnega izražanja 
ugotavljali, kaj spada k naravni in kaj h kulturni 
dediščini Robanovega kota. Obisk domačije, kjer 
živi Barbara Prodnik Roban, si bomo zapomnili 
tudi po izvrstni enolončnici, ki nam jo je pripravila 
Robanova mama.

Naslednji dan smo se odpeljali v Okonino in 
obiskali prijazne gospe iz društva Toplica, ki so 
nam pripravile vse, kar smo potrebovali za pripra
vo domačih dobrot po njihovih receptih. Bilo je 
ustvarjalno, veselo, glasno in zelo slastno.
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Zadnji dan druženja v Logarski do lin i so se navdušenim otrokom pridruž ili tud i starši



- Vsak dan se je torej dogajalo nekaj novega?
Tako je. Sreda je bila dan, ko smo se preizkusili 

v izdelovanju najljubše živali iz polstene volne. »Fil- 
cali« smo in ugotovili, da nas to neverjetno pomir
ja. Strokovni vodja sredine izkush/ene delavnice 
je bila Vida Matk, oblikovalka in idejni vodja pro
jekta Bička. Pomagale so ji Jožica Jezernik, Eve
lin Sodja Smrtnik z Jezerskega, študentka Moni
ka s Ptuja in Barbara Prodnik Roban. Četrtek je 
bil dan številnih dejavnosti. Plesali smo, peli in 
neutrudno ustvarjali izdelke iz lesa pod strokovn
im vodstvom Vanje Hofbauer.

Na koncu smo čisto nepričakovano postali še 
gostje ekipe strokovnjakov za odvzem krvi iz bol
nišnice Celje, ki je tisti dan izvajala krvodajalsko 
akcijo na OŠ Ljubno ob Savinji. Brrrr, igle in k r i... 
Na koncu pa to ni bilo nič posebnega. Sedaj vemo, 
da bo ta kri nekomu rešila življenje. Petek je bil 
pravljičen dan. Kdo bi si mislil, kaj vse seje doga
jalo vteh koncih. Po učni poti v Logarski dolini nas

je popeljal Marko Slapnik. Spoznali smo strupene 
rastline z zapeljivimi sadeži, posedeli v dnevni 
sobi botre lisice in se z zaprtimi očmi sprehodili 
med skalama, da bi zaslišali tihi glas gozdnega 
škrata. V soboto je potekalo zaključno srečanje, 
ki so se ga udeležili številni starši.

- Ko strnete misli in občutja, kaj bi na kratko 
lahko dejali o projektu? Od kod ideja zanj?

Ideja se je rodila iz potrebe po drugačni, bolj 
kakovostni obliki preživljanja prostega časa otrok, 
ki bi preseglo zgolj animacijsko delo. Projekt 
Medgeneracijsko sožitje je  izredno povezoval
nega značaja. Udeležence povezuje na različnih 
ravneh; generacijski, krajevni, ustvarjalni, čustve
ni in na ravni družine. Iz tega vidika je projekt or
ganizacijsko zahteven in ga brez odličnih sode
lavcev ne bi bilo mogoče izpeljati. Rajko Pinter, 
ravnatelj OŠ Ljubno ob Savinji,je opravil levji delež 
organizacije in kot strokovni vodja ves čas izva

janja projekta budno pazil, da vse poteka gladko. 
Prav tako je bila nepogrešljiva Tina Štupar, tajni
ca Društva SPES, v projektu pa stalna spremljev
alka pri prevozu otrok.

Ob tej priložnosti se želim zahvaliti tudi Anici 
Bider, mami treh otrok, vključenih v projekt, ki 
je ves čas aktivno sodelovala in pomagala pri 
izvajanju projekta. Hvala tudi Aktivu kmečkih 
žena Solčava, ki so poskrbele za to, da v soboto 
pri »olcarski bajti« v Logarski dolini ni manjka
lo domačih dobrot. Vsako jutro nam je Marija 
Klemenšek iz visokogorske kmetije pod Oljševo 
pripeljala sto hrustljavih, še toplih kifeljčkov in 
domači malinovec. Tako so otroci, kljub mali
ci, ki so jo  imeli v nahrbtniku, že zjutraj postali 
zelo lačni. To so stvari, ki dajejo dušo našemu 
projektu, zato vem, da bo živel. Za naše otroke, 
nas starše in za celotno Zgornjo Savinjsko 
dolino.

Tatiana Golob

ZAVOD SAVINJA IN LAS

Pozitivni odzivi na prireditve
Letošnji začetek poletne turistične se 

zone je zaznam ova la  prva POLETNA 

zGODBA. Prireditev se je odvijala v Vrbju 

na Ljubnem ob Savinji, organizator pa je 

bil LAS -  Društvo za razvoj podeželja 

Zgornje Savinjske doline. Dogodek je bil 

prvi izvedbeni projekt v okviru Leader osi. 

Direktorica Zavoda Savinja Cvetka Mavrič 

je prireditev ocenila kot zelo uspešno, saj 

je bilo bistvo prireditve na enem mestu 

prikazati vse večje turistične prireditve od 

Mozirja do Solčave.

PRIKAZ ZNAČILNOSTI KRAJEV V DOLINI
»Zgornjesavinjska vas«, povezana z »lesno pot

jo«, ki je bila postavljena na prireditvenem pros
toru, je obiskovalcem prikazala značilnosti krajev 
v dolini, tako turistične kot kulinarične. Prireditev 
je  v prvem, turistično predstavitvenem delu poskr
bela za prepoznavnost posameznih krajev, za 
dodatno predstavitev pa je  poskrbel Franci 
Podbrežnik -  Solčavski v koncertnem delu s spoti 
o posameznih krajih med posameznimi glasbe
nimi nastopi, ki jih je izvajala Godba Zgornje Sav
injske doline z gosti.

Dogodekje bil predvsem priložnost za turistične 
delavce in župane, da med sabo delijo izkušnje, 
koristne pri organizaciji prireditev. Po besedah 
M avričeve je  bila  pom an jk ljivost POLETNE 
zGODBE, da je bila premalo promovirana. Slov
enska turistična organizacija je v zadnjem tre
nutku odpovedala sodelovanje pri organizaciji 
študijskega izleta v dolino in ogleda prireditve za 
novinarje, kotje bilo sprva dogovorjeno. Na žalost 
seje ravno v času, ko bi morali predstaviti dolino, 
zgodil še neljubi dogodek z najdenim medvedom

v Solčavi, tako da je medved Rožnik namesto 
POLETNE ZGODBE postal zgodba poletja. PO
LETNA zGODBA naj bi po dosedanjih dogovorih v 
prihodnje potekala v okviru ene izmed turističnih 
prireditev v dolini, prav tako pred pričetkom po
letne turistične sezone.

ZAHVALE PRED NAČRTOVANJEM 
50. FLOSARSKEGA BALA

Druga odmevnejša prireditev v organizaciji Za
voda Savinja je Flosarski bal. Mavričeva poudar
ja, da so se letos dobro odrezali domačini, ki so

D irektorica Zavoda Savinja Cvetka Mavrič je 

prireditev POLETNA zGODBA ocenila kot 

zelo uspešno (foto: Štefi Sem)

se res potrudili s prikazom pridelave in predelave 
lana, tako na Hojnikovi kmetiji kot v povorki na 
samem Flosarskem balu. Največje delo pri tem 
je opravil Franjo Bezovnik, ki si še posebej zasluži 
pohvalo. Tudi drugih spremljajočih dogodkov je 
bilo letos veliko, pri vseh so se domačini dobro 
pripravili in jih uspešno izvedli.

Prireditev je  bila etnografsko naravnana in 
nedeljsko popoldne je kljub veliki vročini na Ljub
no privabilo ogromno obiskovalcev, medtem ko 
je bil sobotni večer tradicionalno dobro obiskan. 
Letos so se dobro organizirali tudi ponudniki gos
tinskih storitev, pove Mavričeva, saj so sodelovali 
tako pri postavljanju in razstavljanju odra, stojnic 
in zaključnem čiščenju prostora, predvsem pa so 
bili zadovoljni z obiskom.

Čeprav vsem v mislih že odzvanja številka 50, 
kolikor bo Flosarski bal star prihodnje leto, pove 
Cvetka Mavrič, je razmišljati o tem še prekmalu. 
Najprej, pravi, seje potrebno zahvaliti vsem, ki so 
soustvarjali prireditve in dogodke, ki so se odvija
li deset dni, terjim s pohvalo za odlično opravljeno 
delo dati novega zaleta. Največjo pohvalo pa si 
po besedah Mavričeve zaslužita sodelavki in vsi, 
ki so skupaj z Zavodom Savinja poskrbeli, da se 
tradicija naših prednikov ohranja in potuje naprej 
s turizmom z roko v roki.

Štefi Sem

PREKLIC
Podpisana Nina M oličn ik preklicujem  

spričevala o pridobljeni izobrazbi na Srednji 
šoli za gostinstvo in turizem v Celju, ker sem 
jih izgubila.

Nina Moličnik

Naročnik: Nina Moličnik, Krnica 2 0 ,3 3 3 4  Luče



zapovrst
jo , je  za nami. Dogodki so tekli kot 
po maslu. Od četrtkove otvoritve fo
tografske razstave, preko koncerta 
ob predstavitvi druge samostojne 
zgoščenke ansambla Golte, do so
botnega tradicionalnega dogajanja 
in nedeljskih šaljivih iger, organiza
cije sejma in še kaj bi se našlo. Za 
obiskovalce je  bilo vse fino in lepo,

v

K O M E N T IR A M O
_ _ _

P ovezana Sm ihelska m ladina
vse je  teklo brez težav ali zamud, 
svoje je  dodalo še vreme in uspeh 
nikakorni mogel izostati. Zadovoljne 
množice, ki so se iz dneva v dan 
vračale v idilični center vasice, so v 
dogajanju nadvse uživale. Temu 
smo svoj čas dejali, za vsakogar 
nekaj. In tako je v štirih dneh doga
janja bilo tudi letos.

Za mladce so se našle veselice, 
koncerti, igre, nenazadnje hrana in 
pijača. Malce starejši so uživali v 
prikazu tradicionalnih opravil, ob 
razstavi, dobri glasbi. Poskrbljeno je  
bilo tudi za najmlajše, saj njim bolj 
kot ovčja pečenka prijajo kokice in 
sladkorna pena.

To je  tista plat medalje, kije vsa
komur vidna. Kaj pa se skriva na 
drugi strani? To se sprašuje bolj 
malo ljudi. Zakaj? Preprosto zato, 
ker bi moral na njihov račun izreči 
kakšno pohvalo. Tega pa že nismo 
več vajeni. Za vsakoletnim ovčar
skim praznikom stoji preko štiride
set mladink in mladincev, članov 
Društva podeželske mladine Šmi
hel. Ob tem se bo kdo vprašal, ko
liko pa je  mladine v tej razpotegn
jeni vasici. Odgovor je  preprost. 
Dobrih štirideset, kolikor jih je  v 
društvu in vsako leto pripravljenih 
vložiti dneve in noči svojega dela, 
stopiti skupaj ter čisto preprosto

poprijeti za delo, kar jim sploh ni 
težko.

Mladostna zagnanost kar kipi iz 
njih in to se je  čutilo vse dni ovčar
skega praznika. Prostovoljno, brez
plačno, brez nagrad in priznanj. Pod
pora starejših ne izostane, zato tudi 
sami z  veseljem poprimejo za delo. 
Navsezadnje se je  mladina učila 
ravno od njih. Slogan »z roko v roki« 
v Šmihelu še kako drži, saj brez to
likšnega sodelovanja večine, ljubez
ni do tradicije in ponosa na svoj kraj 
Ovčarski praznik v Šmihelu ne bi 
pridobival na kvaliteti, kot je  temu 
čutiti iz leta v leto.

Benjamin Kanjir

GLASBENA ŠOLA NAZARJE

Zaključni koncert mednarodnega pevskega 

seminarja bo v Nazarjah
V teh počitniških dneh na Glasbe

ni šoli Nazarje ne traja zatišje -  nas
protno, je zelo živahno in glasno. 
Tukaj poteka mednarodni poletni 
pevski seminar prot. Vlatke Oršanić. 
Udeležuje se ga enajst mladih pe
vcev iz Slovenije in Hrvaške.

»Zanimanje za sem inarje  izred
no,« je  povedal Boštjan Korošec iz 
celjskega Društva ljubiteljev umet
nosti. Društvo je soorganizator polet
nega seminarja. »To je  velik projekt, 
s katerim še dodatno povezujemo 
Nazarje in Mozirje, kjer smo nastan
jeni, pa tudi ostalo Zgornjo Savinjsko 
dolino in jo  tako vpisujemo na glas
beni zemljevid,« je dejal Korošec.

Poleg tega, da si našo dolino ogle
da desetina mladih ljudi, ti včasih 
povabijo na obisk tudi svoje pri
jatelje. Tako je lani kar čedna skupi
na teh gostov med drugim obiskala 
dogajanje v Mozirskem gaju, torej bi 
lahko rekli, daje sodelovanje prešlo 
tudi na področje turizma.

Vseh enajst udeležencev je tukaj 
prvič in so nad pogoji, ki jih imajo v 
nazorski glasbeni šoli, navdušeni. 
Pravtako so zadovoljni organizatorji 
in Oršaničeva. Pevci so na različnih 
stopnjah pevskega znanja od bolj 
neizkušenih do tistih, za katere je to 
že podiplomsko izpopolnjevanje. 

»Nadaljevanje pevskih seminarjev

Boštjan Korošec iz Društva 

ljub ite ljev umetnosti Celje
(foto: Marija Lebar)

in sodelovanje med Društvom ljubi
teljev umetnosti iz Celja in Glasbeno 
šolo Nazarjeje dolgoročna vizija,« je 
dejal Boštjan Korošec. Ob tem je 
om enil še sode lovan ja  svojega 
društva s Festivalom Velenje, kjerje 
potekala poletna delavnica za pe
vce iz n ižjih  stopenj pevskega 
izobraževanja. Na zaključnem kon

certu so v Velenju predstavili pevske 
odlomke iz znanih muzikalov.

Udeleženci nazorskega seminarja 
se ukvarjajo s klasično glasbo, ki jo  
bodo predstavili tudi na dveh zak
ljučnih koncertih. Prvi bo v nazorski

cerkvi v nedeljo, 23. avgusta, ob
19.30 uri, ko bodo na sporedu ora- 
torijska dela. Drugi koncert bo 24. 
avgusta ob 20. uri v Celjskem domu, 
predstavili pa bodo operne arije.

Marija Lebar

V času, ko si želimo, da bi živeli v čistem in urejenem okolju, smo poleg 
okoljevarstvenikov občutljivi na onesnaževanje narave tudi drugi. Čeprav 
lahko lastnik vozila odda staro vozilo v za to določene zbirne centre, ki zago
tovijo razgradnjo vozil, se še vedno najdejo posamezniki, ki trajno »parkira
jo« iztrošena vozila in tako obremenijo okolje.

Fotografija prikazuje staro škodo, ki dela veliko škodo lepemu gozdne
mu okolju ter malemu zasebnemu kamnolomu pri Zgornjem Klinerju v 
Krnici (pot na Rogatec). Ker seje lastnik zapuščenega vozila najbrž »zgu
bil«, bi predlagali županu občine Luče, da da na občinske stroške odstraniti 

vozilo.
Jože Miklavc



Za še večji prihranek pri ogrevanju v 
mrzlih dneh vam podarimo +2cm izolacije!

V soboto tradicionalno, v nedeljo pa šaljivo
Na tretjo  avgustovsko soboto je  

v Šmihelu nad Mozirjem potekal 

Ovčarski praznik. M ladi so s po

močjo izkušenejših prikazali ra

zlična opravila, ki so v preteklosti 

krojila življenje siromašnih kme

tov, živečih v vasici pod Goltmi.

Prikaz tradicionalnih opravil sicer 
ni prinesel bistvenih novosti, saj 
tradicije ni mogoče spreminjati, pri
nesel pa je veliko lepih spominov, 
nostalgičnih pogledov in vprašanj 
najmlajših, ki tovrstne zadeve šele 
spoznavajo. Toplo vreme je privabi
lo v Šmihel obilico gledalcev, ki so 
lahko uživali v prikazanih spretnos
tih vaščanov.

Potekalo je izdelovanje košev in 
košar iz tankih leskovih vej, izdela-
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Prikaz postopka predelave ovčje volne (foto: Benjamin Kanjir)

va priročne metle iz vej, prikazanje predenja tanke niti in »štrikanja« 
bil celoten postopek predelave ovčje debelih »zoknov«. Pastirje pripravl- 
volne. Od kosmičenja do česanja, jal steljo iz smrekovih vej, rezal seno,

pripravljale so se lesene skodle za 
prekrivanje hiš in drugih poslopij. 
Urna mladeniča sta se lotila pranja 
ovce, bolj izkušeni pa striženja. Pas- 
tiricaje poskrbela za kuho, dišaloje 
po ajdneku, sirneku in domačih do
brotah izpod rok članic kmečkega 
aktiva. Potekal je  tudi sejem ra
zličnih obrti.

Nedelja je bila športno obarvana. 
Potekale so šaljive igre med zasel
ki. Tokrat so se domačini »udarili« 
z Breščani in Leponjivčani. Pomer
ili so se v vzvratni vožnji s samokol
nico. Bolj ali manj spretno so viju
gali med drevjem, tu in tam tudi v 
njega. Skupinsko skakanje v veliki 
vreči je  g leda lcem  postreg lo  z 
m nogim i priložnostm i za smeh. 
Kako tudi ne, saj je ob tem potreb-

Ovca se pusti strici samo izkušenim »frizerjem«
(foto: Benjamin Kanjir)

Lesena klada kljub dobremu vzgonu nima posebno kvalitetnih 

letalnih lastnosti (foto: Benjamin Kanjir)

na popolna usklajenost in koncentracija, ki pa 
je v tem nedeljskem popoldnevu ni bilo od 
nikoder.

Skupinski tek na deskah je  bil podoben. 
Malce lažja disciplina je  bilo kotaljenje bale, 
pa vendarle je tudi slednje poskrbelo za atrak
tivne poteze. Tekmovanje je bilo zaključeno z 
metom lesene klade. Bila je težka, zato je bil 
najdaljš i met v dolžini dobrih štirih metrov. 
Skupna zmaga je pripadla m ladincem iz Lepe 
Njive.

Še bolj napeto je bilo pri vlečenju vrvi, ki so se 
ga udeležile ekipe od blizu in daleč. Boji so bili 
srditi, vroča kri večkrat prelita. Končni obračun so 
dobili Razborčani, ki so premagali ekipo iz njim 
sosednje vasi svetega Štefana.

Igreje povezoval Franci Podbrežnik. S prefinjen
im tonom za izvabljanje smeha je pridel svojo 
osebno noto in stem doprinesel k uspehu tokrat
nega prazničnega dogajanja.

Benjamin Kanjir

Pozimi topleje,poleti hladneje!

TBKMOSG™ www.termosgd.com

TOPLOTNO IZOLACIJSKI FASADNI SISTEMI!
Zagotovite si toplotno izolacijski fasadni sistem, ki vam bo 
zagotavljal prijetno bivalno klimo v vročih dneh in prihranek 
pri ogrevanju v mrzlih dneh.
Na podlagi 20  letnih izkušenj V am  bomo brezplačno svetovali pri 
izbiri pravega fasadnega sistema (priznanih izdelovalcev m ateri
alov Roefix ali Baum it) pri sanacijah ali novogradnjah! Le tega 
vam  bomo po naročilu kvalitetno in cenovno ugodno tudi izvedli.

IZDELAM O VSE VRSTE FASAD, NOTRANJE IN ZUNANJE STROJNE OM ETE 
TER STROJNE TLA K E, GRADIMO POSLOVNO-STANOVANJSKE OBJEKTE!

Šešče 48/a, Prebold
Tel.: 03/705 30 57
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T R G O V IN E  S A M  N A Z A R JE

k i  b o  v  s o b o t o ,  5 .  s e p t e m b r a .

Zabava z ansamblom ČAR
o d  9 . 0 0  - 1 2 . 0 0  u r e .

U j e m i t e  SR EČ O  v  t r g o v i n i  S A M  

NAZARJE  i n  s i  i z ž r e b a j t e  

b o g a to  n a g ra d o

P r e d s t a v i t e v  o k o l i š k i h  d r u š t e v ,  š o l  

n a  s t o j n i c i  p r e d  t r g o v i n o

V A R C U J E M
pri samu NAKUPUJEM
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Piše: Aleksander Videčnik

Nadaljujemo z objavo razprave 
prof. Frederika Degna.

OSNOVNA NAČELA ZADRUG
»Ugotovili smo že, da so osnovni 

dejavniki zadružnišlva gospodarska 
povezava, socialna pravičnost, etika 
ter altruizem. Če hoče zadružnišlvo 
slediti tem načelom, ne sme biti niti 
krajevno, biti državno omejeno. Etika 
in altruizem ne poznata meja! Danes 
trdim , in to upravičeno, da ima 
zadružništvo mednarodni značaj in 
da je iz tega razloga močna opora 
pacifizmu! in vendar imamo prav, če 
trdimo, da je bilo naše slovensko 
zadružništvo pravo nacionalno 
gibanje inje v neki meri še danes.

MEDNARODNA VELJAVA 
POKRETA

Zadružništvo je  prišlo do svoje 
mednarodne veljave, ker so za us
pešni in trdnejši razvoj meje, lahko 
bi dejali -  prava nesreča. Gospo
darstvo tudi ne pozna mej! Za vsa
ko m ednarodno sodelovanje je 
potreben uspeh v narodnem gosp
odarstvu. Zadružništvo je z ozirom 
na svoje bistvene značilnosti še prav 
posebno poklicano, da omogoča 
med posam eznim i narodi in 
državami pomembno zbliževanje 
ozirom a širitev gospodarskega 
sodelovanja. Tako postane zadruž
ništvo mednarodno gibanje.

ZGODOVINSKI POMEN ZA 
SLOVENCE

Temu dejstvu ne moremo in ne 
smemo oporekati, vendar pa lahko 
trdimo in dokažemo, da je zadruž
ništvo tako pri nas kakor tudi v dru
gih državah opravljalo zelo pomem
bno nacionalno nalogo. Pravilna je 
trditev, da so slovenske zadruge 
prave trdnjave slovenstva. Sloven
sko zadružništvo je nastalo prav iz 
potrebe, da se olajša obstoj sredn
jega sloja in reši iz krempljev tujega 
kapitala -  tu jih oderuhov. Na ta 
način seje zagotovila zdrava in nar
odna gospodarska rast in hkrati šir
ila narodna zavest. Da je  zadruž

ZgodoDinsfei pomen zadružništva in 

hranilništva (2)
ništvo resnično narodno gibanje, 
kažejo sledeča dejstva: Vzroki nas
tanka in načela prvih zadrug so 
opazna v prizadevanju za narodno 
stvar in so splošnega pomena za 
zgodovino Slovencev.

ZAČETKI HRANILNIC IN 
POSOJILNIC

Če ne upoštevamo slabih eko
nomskih okoliščin v dobi nastajan
ja  prvih zadrug (1871-1883), ugo
tovimo, da so narodnostne razmere 
še posebej silile k ustanovitvi gosp- 
odarsko-narodnih zadrug. Prve za
druge so nastajale prav v onih kra
jih, kjer je  najbolj cvetelo nemčur- 
stvo. Mihael Vošnjak (1837-1920) je 
dobro ocenil, kako hitro je potrebna 
ljudstvu zdrava narodna organizac
ija po zgledu čeških zadrug, ki jih je 
ustanavljal František Kampelik. Z 
maloštevilnimi nemškimi zadruga

mi v naših krajih se seveda nismo 
mogli zadovoljiti, saj so bile nosilke 
tujega, nam sovražnega kapitala. 
M ihael Vošnjak in pozneje tudi 
njegov brat Jože (1834-1911) sta si 
bila na jasnem, daje nujno treba us
tanoviti narodne ustanove na najbolj 
ogroženih območjih.

Ustanovila sta zadruge: 1871 -  
Okrajno hranilnico v Ljutomeru, leta 
1872 Hranilnico pri sv. Jakobu v 
Rožu, leta 1874 Zgornjo-savinjsko 
hranilnico v Mozirju in istega leta 
Hranilnico v Šoštanju. Na njuno pobu
do je bila leta ustanovljena v Žalcu 
Savinjska posojilnica, ki seje uspeš
no širila in postala pomemben de

javnik slovenske narodne zavesti. 
Hranilnica Mariborje bila ustanovlje
na leta 1882 in je postala močna 
opora slovenskega narodnega raz
voja vtem mestu ob Dravi. Posojilni
co v Celju je ustanovil Mihael Vošn
jak leto prej. Potem so sledile posojil
nice na Ptuju (1884), v Trbovljah 
1895 in leta 1907 v Središču. Leta 
1908 je bila ustanovljena Spodnje
štajerska posojilnica v Mariboru.

USTANAVLJANJE NARODNIH
DENARNIH ZAVODOV DRUGJE 
Skoraj istočasno so nastajale 

hranilnice v ogroženih slovenskih 
krajih Primorske in Kranjske, kjer se 
je širilo nemčurstvoteršulferajništvo 
oziroma kjer se je čutil germanski 
pritisk oziroma je prodirala italofil- 
ska propaganda. Leta 1882 Kmet
ska posojilnica na Vrhniki, leta 1885 
v Črnomlju in v Krškem, leta 1888

posojilnica v Ribnici, leta 1889 Poso
jilnica v Logatcu, leta 1895 Posojil
nica v Cerknici in leta 1902 Posojil
nica v Žužemberku. Na Primorskem 
so v zadnjih desetletjih 19. stoletja 
posojilnice v vseh večjih krajih. Jan
ez Evangelist Kreksi je prizadevaiza 
manjše hranilnice po vseh krajih. Da 
ponovimo -  prve naše zadruge so 
nastajale v nacionalno ogroženih 
krajih, posebno v trgih in mestih, to 
je bil čas narodnega preporoda. 
PIONIRJI IN POZNEJŠI ZADRUŽNI 

DELAVCI
Slovenski izobraženci so verjeli, da 

bodo zajezili germanizacijo s širjen
jem narodne zavesti in slovenskega

nacionalizma. Vsi začetniki sloven
skega zadružništva so bili pravi in 
zavedni narodnjaki. Poglejmo si kot 
prim er brata Vošnjak, b ila  sta 
navdušena narodnjaka, ne le slov
enska, tudi jugoslovanska in sploh 
slovanska. Mihael Vošnjak je imel 
nenehno narodno stvar pred očmi! 
Njegova zasluga je, da seje uvedlo 
na meničnih golicah slovensko be
sedilo. Dosegel je, da je sodišče 
dovolilo slovenske vknjižbe v zem
ljiško knjigo. Njegova velika zasluga 
je ustanovitev nižje slovenske gim
nazije v Celju ter vzporednice na 
m ariborski k lasičn i g im naziji. 
Nenazadnje je bi pobudnik za grad
njo savinjske železnice z izhodiščno 
postajo v Celju.

Dr. Jože Vošnjak je bil soustano
vitelj pomembnega časopisa Slov
enski narod. Prav ta časopis je ve
liko vplival na širjenje narodne zav
esti med Slovenci. Veliko pozornost 
je zbujal s svojo odločnostjo v duna
jskem parlamentu. Dr. Janez Evan
gelist Krekje več kot znan po svojem 
velikem narodno-pom em bnem  
delovanju. Povsod je prodrl s svoji
mi rajfajznovkami (hranilnice, op. 
A.V.). Govoril je domala vse slovan
ske jezike in se povezoval z ugledn
imi slovanskimi voditelji. Znana so 
njegova velika prizadevanja za us
peh majniške deklaracije. Bilje pravi 
Slovenec, Jugoslovan in Slovan!

DOLGA VRSTA DEJAVNIH 
SLOVENCEV

Naj tu navedemo le nekatera ime
na ljudi, ki so bodrili slovensko nar
odno zavest: Josip Jurčič (1844- 
1881), Franc Ropoc (1842-1882), 
dr. Jernej Giančnik (1844-1905), dr. 
Ivan Dečko (1859-1908), Janez 
Mencinger (1838-1912), dr. Ivan 
Šušteršič (1863-1925), Anton Suš
nik (1864-1931), Lovro Toman, dr. 
Fran Rosina, Ivan Lapajne in še bi 
lahko naštevali.«

Ob branjuje nujno upoštevati čas, 
v katerem je prof. F. Degen objavljal 
ta svoja razglabljanja. To je bilo leta 
1940. Seveda so današnji pogledi na 
zadružništvo precej drugačni. Narod
nih denarnih zavodov pa sploh ni več! 
Gre bolj zato, da se spom nim o 
veličastnega delovanja naših pred
nikov v boju za svoj narod.

(Bomo nadaljevali).

Velecenjeni gospod!
V abite  se vljudno na shod šta je rsk ih  zaupnih m o i, k i 

se bode v rš il d ne  10. a p r ila  i .  I .  p o p o ld n e  ob  2 . u r i v

v e lik i dvoran i „C farodnega dom a" v G elju.

OYamen shodu je  dokum entira ti sta lišče  Slovencev na 

šta je rskem  glede celjske gim nazije z  ozirom  na sproženi kom

prom isn i predlog.

O zira je  se na velikansko važnost predm eta, pričakujem o  

zanesljivo, da se udeležite.

^Rodoljubnim  pozdravom

'D r . J  v a n  D e č k o  s. r. D r . J o s . S e m  e c  s. r.

V  C elju . 5 . a p rila  1$02.

Vabib za shod leta 1902

@
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Naše okolje lahko očistimo tudi s 
pomočjo narave

MOJCA SENICA
Biologinja

Na zače tku  21. s to le tja  sm o 

priča naglemu tehnološkem u in 

gospodarskemu razvoju, kar pa 

po drugi strani prinaša negativne 

posledice, kot je  prekomerno iz

k o riš č a n je  n a ra vn ih  v iro v  te r  

onesna že va n je  vode  in  ta l. 

Škodljivi posegi v okolje v pretek

lo s ti se danes na e n i s tra n i 

odražajo v  strahovitih poplavah, 

spet na drugi strani pa v  suši in 

pomanjkanju pitne vode.

Narava je  v m ilijonih let razvila 
izjemne obrambne in samočistilne 
sposobnosti, zato je v preteklosti 
premagala že marsikatero katastro
fo. Vse bolj perečo okoljsko prob
lematiko je  možno reševati tudi z 
ekoremediacijsko tehnologijo. To je 
tehnologija čiščenja okolja v kate
ro so vključeni živi organizmi, kot so 
rastline  in m ikroorgan izm i. Tak 
način čiščenja je  ekonomsko veliko 
bolj smiseln. Poleg tega je tudi eko
loško bolj učinkovit. Pokrajina, 
kamor bi take sisteme postavili, pa 
bi bila zaradi njih veliko bolj pestra.

Ne smemo dovoljevati prekomer
nih odvzemov vode ter kanaliziran
ja  rečnih strug. Številni tolmuni, br
zice, prodnati nasipi, z vodnim  
rastlinjem porasle struge, številni 
ja rk i te r raznovrstna rečna in 
obrežna vegetacija  lahko kljub 
večjim nalivom omilijo poplave, po
leg tega pa lahko s svojo samočis- 
tilno sposobnostjo omilijo posledice 
vnosa škodljivih snovi. S tako teh

nologijo bi v nasprotju s klasičnimi 
čistilnimi napravami pripomogli k 
višji biotski pestrosti, saj ti sistemi 
omogočajo življenjski prostor velike
mu številu rastlin in živali.

Med čistilne sisteme, ki ustrezajo

zahtevam ekoremediacij, so tudi rast
linske čistilne naprave. Temeljijo na 
uporabi različnih vrst rastlin 
(pretežno močvirskih), mešanic pes
ka ter mikroorganizmov, ki omogoča
jo učinkovito prečiščenje odpadnih 
voda ter ponovno uporabo pre
čiščene vodeza namakanje, zalivan
je, gašenje požarov... Z rastlinskimi 
čistilnimi napravami posnemamo 
samočistilno sposobnost narave. 
Zmanjšujejo fosforjeve in dušikove 
spojine, težke kovine ter druge 
strupene snovi v odpadnih vodah. Iz 
klasičnih čistilnih naprav se v vodo
tok izliva le delno prečiščena voda, ki 
je bogata s fosfati in nitrati. Zaradi vi
sokih koncentracij le-tehje prečišče
na voda iz klasičnih čistilnih naprav

še vedno dejavnik, ki ogroža okolje. 
Rastlinske čistilne naprave bi bilo 
zato potrebno dodati vsem klasičn
im čistilnim napravam. Vse bolj se 
vključujejo tudi v postopke sanacij 
deponij, saj iz odlagališč odstranju
jejo nevarne snovi. Stroški izgradnje

in vzdrževanja niso visoki. Energija in 
strojna oprema sta tu odveč, krajins
ka privlačnost pa z njimi ni okrnjena.

Posebej prob lem atično je  tudi 
onesnaževanje tal s kovinami, saj so 
le-te strupene in nerazgradljive. S

tem negativno vplivajo na rast, veg
etacijo in ogrožajo zdravje ljudi ter 
živali. Tudi v Sloveniji se srečujemo 
s številnimi območji, ki so močno 
onesnažena s kovinami. Med njimi 
najbolj izstopa Mežiška dolina, kjer 
je najbolj prizadeta okolica nekdan

je talilnice svinca v Žerjavu. Koncen
tracije kadmija (Cd), svinca (Pb) in 
cinka (Zn) na tem območju močno 
presegajo kritične vrednosti. Tudi v 
naši neposredni bližini se srečamo 
z obm očji, ki so prekom erno 
onesnažena s kovinami. V Celjski

kotlin i so denim o že presežene 
kritične em is ijske vrednosti 
onesnaženja tal s Cd, Pb in Zn. Glav
ni krivec za nastalo situacijo naj bi 
bila nam vsem dobro poznana 
Cinkarna Celje.

Odstranjevanje kovin s fizikalno- 
kemijskimi metodami je precej draga 
metoda inje pogosto primerna samo 
za manjša onesnažena območja, 
kjer je  potrebna popolna in hitra 
sanacija prizadetih predelov. Zopet 
lahko na tem mestu omenimo re
šitve, ki nam jih ponuja narava. Ob
sta ja jo rastline, ki so sposobne 
preživeti na s kovinami močno obre
menjenih tleh in so povrhu vsega 
sposobne tudi privzemati onesna
žila in jih kopičiti v listih ali poganjkih.

Ena izmed takih je rani mošnjak (Th- 
laspi praecox Wulfen), kije sposoben 
privzemati velike količine kovin, kot so 
Cd in Zn. Rani mošnjakje naša avto
htona rastlina in je  zaradi svoje 
izjemne sposobnosti kopičenja kovin 
zanimiv tudi v svetovnem merilu.

Metoda čiščenja falz uporabo rast
linje okolju prijazna, poceni in vizual
no prijetna. Imenujemojofitoremedi- 
acija. Še posebej je privlačna zato, 
ker je z njo mogoča obnova onesna
ženega območja, delna razstrupifev 
in ohranitev biološke aktivnosti ter 
fizikalne strukture tal. Je potencialno 
poceni in na videz nevsiljiva metoda 
ter ponuja možnost biološkega prido
bivanja kovin.

Kljub temu pa ima tudi fitoremedi- 
acija svoje omejitve. Rastline, ki so 
sposobne privzema kovin, imajo 
ponavadi nizko biomaso. Rani moš
njak je  zelnata trajnica in doseže 
velikost le nekje do 15 cm. Idealna 
rastlinska vrsta, ki bi bila primerna 
za čiščenje onesnaženih tal, bi bila 
taka, ki bi dosegla veliko biomasa in 
bi hkrati privzemala ter tolerirala 
onesnažila. Takšna kombinacija 
zaenkrat še ni bila iznajdena, a 
raziskave vseskozi tečejo v tej smeri. 
Upamo, da nam bo nekoč uspelo in 
da bomo svojim zanamcem lahko 
podarili čist planet.

Viri: http://www.planbzaslov6nijo.si/sl/ 
planb/prednostne_naloge/prilagajan 
je_na_podnebne_sprem em be/ 
varstvo_in_gospodarjenje_z_vodo_kot_ 
strateskirn_virom/ekorernediacije_v_ 
gospodarskem_razvoju_slovenije

h t t p : / / w w w . l i m n o s . s i / f i l e s /
ERM_prospekt.pdf

h t t p : / / n a r a v a . s o d j a . n e t /
displayimage.php?album=6&pos=956

http://www.uk.gov.si/nc/si/splosno/ 
cns/novica/article/12016/5254/

Vogel-Mikuš K. Privzem Zn, Cd in Pbter 
arbuskularna mikoriza pri ranem mošnja- 
ku...

Dokt. Disertacija. Ljubljana, Univerza v 
Ljubljani, Biotehniška fakulteta, Oddelek za 
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Kokovnik M. Strategije privzema Cd, Zn 
in Pb pri populacijah ranega mošnjaka...

Dipl. delo. Ljubljana, Univ. v Ljubljani, Bi
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KO NJEN IŠKO  DRU ŠTVO  M U STANG  Z G O M ILSKEG A

Mustangi prekoračili mejo
Marsikdo seje v nedeljo, 2. avgusta, predvsem 

tisti, ki živijo v bližini Soteske in v Lokah, začudil, 
koje zagledal strnjeno kolono konjenikov, ki jo  je 
pridno ubirala iz smeri Letuša proti Mozirju. Na 
čelu je jezdila zastavonošinja z zastavo, na kot
erije bil viden napis Konjeniško društvo Mustang, 
za njim pa četica prijetno razpoloženih fantov in 
kar precej deklet. Namesto, da bi nadaljevali pot 
proti trgu, so zavili levo proti Lokam in kar naenk
rat izginili za obzorjem.

Ker mi radovednost ni dala miru, sem sklenil, da 
stvar raziščem do konca. Napotil sem se v Loke 
in zaslišal, da se pri Turistični kmetiji Leve nekaj 
dogaja. Gospodar Anton Puncer m ije strokovno 
razložil, da so se pri njem ustavili člani Konjeni
škega društva Mustang z Gomilskega, ki so na 
vsakoletnem pohodu po mejah občine Braslovče. 
»Pa ne, da so Loke del spornega ozemlja med 
občinama Braslovče in Mozirje?« sem se zgrozil.

Tone meje hitro pomiril in mi predstavil stotnika 
konjenice Silva Lenka. Ta m ije pojasnil, da njiho
va konjenica zato tako rada krši "ozemeljsko ce
lovitost in suverenost" občine Mozirje, ker daleč

Člani Konjeniškega društva Mustang se radi 

odpravijo v Zgornjo Savinjsko dolino

naokoli niso deležni tako prijaznega in kvalitet
nega sprejema, kot pri Levcu. Člani družine Punc
er poskrbijo tako za namestitev in preskrbo kon
jev, kot njihovih lastnikov. Tukaj se bodo najedli in 
prenočili ter nadaljevali pot naslednji dan še na 
Dobrovlje, kjer bo tudi zaključek pohoda.

Potem ko so se konjeniki najedli in spočili, so 
udarili splošno debato otem in onem. Nobenega 
ni mikalo, da bi se prvi odpravil spat na prijetno 
pripravljena ležišča v senu nad hlevom, kjer so že 
pridno smrčali njihovi konji. Da bi bila mera pol
na, se je od nekod pojavila še zanimiva skupina 
deklet, ki se je vračala s Flosarskega bala in de
bata seje zavlekla pozno v noč.

Naslednji dan so krenili proti Nazarjam in po 
Črnem grabnu na Dobrovlje. Za to, da ne bi oma
gali tik pred ciljem, je poskrbel LevčevTone, ki jim  
je s svojim avtomobilom dostavil še sendviče in 
pijačo. Slediloje slovo in obljuba, da prihodnje leto 
spet obiščejo našo prijazno občino. Po zadnjem 
pozdravu so spretno obrnili konje in veselo 
odpeketali proti Letušu ter naprej na Gomilsko.

Milan Robnik

BO D IM O  (P R E )V ID N I!

Povsod po Evropi še ne uporabljajo dnevnih luči
Nedvomno je, da splošna statistika govori v prid 

uporabi luči v prometu podnevi. Kljub vsej tej sta
tistiki so dnevne luči v Avstriji z začetkom letošn
jega leta ukinili kot nepotrebne in z navedenim 
razlogom, da ne prinašajo dovolj učinka. Evrop
ska unija pravi drugače!

Z letom 2011 naj bi bile le-te obvezne za vse 
države članice unije. Doprinos bi naj bil najmanj
5.000 smrtnih žrtev v Evropi na leto in zmanjšan
je prometnih nesreč s poškodbami za 155.000. 
Številke vsekakor govorijo v prid temu, da je dnev
na uporaba luči v prometu še kako potrebna. V 
Sloveniji imamo dnevne luči že kar nekaj časa, 
ampak pozor, med zasenčenimi in dnevnimi luč
mi je razlika!

Ste se že peljali pozno popoldan ob zahaja
jočem soncu, ki vam nizko nad obzorjem sveti 
direktno v oči? Avtomobil brez luči je skorajda 
neviden. Ali pa v kakšnem drevoredu, kjer se pre
pletata sonce in senca? Luči nasproti vozečih 
avtomobilov nam omogočajo varno vožnjo in če 
je kdo brez luči, je  pravo presenečenje, saj ga 
komajda opazimo.

Motocikli imajo to rešeno že dolgo časa, saj je 
uporaba dnevnih luči obvezna, vendar se med 
avtomobili kar malce porazgubijo. Zato je  ob niz
kem soncu priporočljivo vklopiti kar dolge luči. 
Sreča, da so v veliko državah uvedli dnevne luči 
kot obvezne. Tudi pri nas. Ampak kakšen dopust
niški tujec nas zna neugodno presenetiti.

Z letom 2011 bo temu konec za vse voznike

držav članic EU. Do takrat pa bomo srečevali av
tomobile za li brez dnevnih luči in nanje moramo 
biti pripravljeni. Rešitev so tudi kratke, zasenčene 
luči, ki pa niso enake kot dnevne luči. Ob vklopu 
zasenčenih luči se vklopijo tudi vsi ostali porab
niki elektrike za nočno vožnjo in tako je poraba 
goriva za 0,1 do 0,2 litra večja.

Za dobrih lOOevrovsi lahkovtakšna vozila brez 
dnevnih luči vgradite LED dnevne luči, ki vam

omogočajo varno vožnjo ob nepovečani porabi 
goriva, saj LED tehnologija zahteva zelo malo 
energije. Za takšne luči boste odšteli dober sto
tak, montažo pa prepustite kakšnemu poznaval
cu ali pa si sami vzemite čas in poskrbite za »brez
plačno« montažo, pa še avtomobil bo zgledal po 
vzoru kakšnega audija ali BMW-ja.

Igor Pečnik

O BM O Č N O  ZDRUŽENJE RDEČEGA 
KRIŽA ZGORNJE SA V IN JSKE  DOLINE

Finančna pomoč 
116 šolarjem

V mesecu maju je Območno združenje Rdeče
ga križa Zgornje Savinjske doline na osnovne šole 
doline razposlalo vloge za pomoč nakupa šolskih 
potrebščin. Do roka oddaje vlog (10. ju lij) so v 
pisarno Rdečega križa v Mozirju prejeli kar 53 
vlog.

Območni odbor OZ RK Zgornje Savinjske doline 
je na podlagi priloženih dokumentacij obravnaval 
vloge in odobril finančno pomoč v obliki vrednos
tnih bonov za 116 otrok. Finančna vrednost akci
je znaša 1.740 evrov.

ArtPuk



ev j z  Zagorja

RO M ANJE ZAGORJANOV K NOVI ŠTIFTI

Po pomoč k Mariji se zatekajo že več kot 250 let
Romanja Zagorjanov so že tako 

tradicionalna, da jih  ne zmoti ne 
vročina in ne dež. Kljub dežju so ob 
prihodu v okoninsko cerkev sv. Ja
koba prepevali in prav nihče ni da
jal vtisa slabe volje. Okrog 200 ro- 
marjevje po dolgi in naporni poti, ki 
jih iz Zagorja ob Savi, preko prelaza 
Lipa in Šmartnega ob Dreti pripelja
la do Okonine, delovalo zadovoljno. 
Kajti kdorkoli seže odloči, da bo peš 
poromal do Nove Štifte, ima zato 
dober razlog.

Nekateri so bili na tej poti prvič, 
drugi se vračajo vsako leto. Med nji
mi je bilo mnogo otrok, pa tudi stare
jših, toda po njihovih besedah je ro
manje k Mariji edinstven dogodek, 
ki bi ga moral vsak izkusiti vsaj enk
rat. Po molitvi in prepevanju v okon-

inski cerkvi so se napotili do Radmir
ja, kjer so razprli šotore in spalne 
vreče ter po naporni poti verjetno kar 
trdno zaspali.

Drugi dan jih  je  čakala pot do 
Gornjega Grada. Tam so se ustavili 
v katedrali in nato nadaljevali pot k 
Novi Štifti, kjerjih je pričakal domači 
župnik. Na predvečervelikega šmar
na je bila maša s procesijo, katere 
seje udeležilo okrog tisoč ljudi. Zad
nji dan romanja je bila zjutraj romar
ska maša, nato so najbolj vztrajni 
nadaljevali pot preko Menine na 
tuhinjsko stran, kjerjih je čakal av
tobus, ki jih je  popeljal domov.

Zaradi suše, toče in raznih bolezni 
na pridelkih so prvi romarji iskali 
pomoč pri Mariji in se iz Zagorja 
podali na romanje k Novi Štifti. Kar

se je pričelo že pred 250 leti, se nad
aljuje še danes in tudi vojne te tradic
ije niso prekinile. V preteklosti so 
m nogi rom ali bosi in takra tno

skromno malico so sedaj zamenja
li obloženi nahrbtniki in šotori, toda 
namen romanja ostaja še vedno isti.

Štefi Sem

GLASBENA ŠO LA  NAZARJE

Flavtistka Nika Zgojznik uspešaa na mednarodnem
tekmovanju

Konec jun ija  je v Udinah v Italiji 
po teka lo  13. m ednarodno tek
movanje Giovani Strumentisti, kije 
zajemalo kar 18 različnih instru
mentov. Kljub počitniškim dnem se 
je  Nika Zgojznik, učenka flavte pri 
profesorju Jerneju Marinšku na 
Glasbeni šoli Nazarje, odločila, da

Avstrije, Madžarske, Ukrajine, Špan
ije in Slovenije. Razdeljeni so bili v 
štiri starostne kategorije. Tekmovan- 
je je  ocenjevala petčlanska žirija, ki 
so jo  sestavljali dva Italijana in trije 
člani iz drugih držav. V starostni 
kategoriji A, kam or je  bila Nika 
uvrščena, je  nastopilo 49 tekmoval

Niko Zgojznik je  na klavirju spremljal Toni Acman

se z igranjem na flavto pomeri s 
svojimi vrstniki iz drugih držav. Na 
pot jo  je  poleg staršev in njenega 
učitelja pospremil tudi Toni Acman, 
ki jo  je na tekmovanju spremljal na 
klavirju.

Nastopili so udeleženci iz sedmih 
držav, in sicer iz Italije, Hrvaške,

cev na različnih instrumentih. V ve
liki konkurenci jes86,14točke dose
gla tretje nagrado. S tako lepim re
zultatom si je prizadevna učenka 
Nika prav gotovo zaslužila  lepe 
počitnice, kakor tudi njen učitelj in 
korepetitor.

Slavko Kobetič s.p„ Radegunda 3 9 , 

Mozirska koča, tel. št.: 03/ 583-11-21

POVABILO
Vabim vse ljub ite lje  planin mozirske koče na Golteh, 

in posebej člane Planinskega društva Mozirje, 
na otvoritev koče z novim oskrbnikom.

Dogodek se bo zgodil 29. avgusta  
s pričetkom ob 10. uri. 

Zabavali se bom o ves dan.

Fanika Strašek



Eden izmed večjih krščanskih praznikov v letu 
-  nedvomno pa največji Marijin - veliki šmaren 
oziroma Marijino vnebovzetje vsako leto privablja 
v Marijina svetišča širom Slovenije številne ver
nike. Poleg cerkva čas tilc i tega praznika 
množično obiskujejo tudi bogoslužja pri številnih 
kapelah ob planinskih poteh. Tradicionalno 
srečanje vernikov in ostalih ljubiteljev planin je bilo 
tudi na Molički peči v župniji Luče, kjer je daroval 
mašo duhovnik Janez Turinek.

Ob kapelici, posvečeni sv. Cirilu in Metodu, ki 
stoji pod mogočnimi stenami bližnje Ojstrice in se 
ozira v čudovito dolino Robanovega kota, se je 
letos zgrnilo resnično veliko obiskovalcev planin.
Kar nekaj sto jih je  bilo, ki so si v osrčju gora ob 
prelepem poletnem vremenu naužili lepot, skritih 
ljudem, ki planine občudujejo le iz doline.

Franjo Atelšek

Ob kapelici, posvečeni sv. C irilu  in Metodu, je 

na velik i šmaren prisostvovalo maši nekaj sto 

ljub ite ljev planin (foto: Franjo Atelšek)

Na minulo praznično soboto je 
Mozirski gaj in tokratno poletno 
razstavo cvetja obiskal tudi preds
ednik države Danilo Türk z ženo 
Barbaro Miklič Türk. Z zanimanjem 
sta opazovala cvetje in objekte v 
parku, se zanimala za njegovo zgo
dovino in prihodnost.

Obisk je bil nenapovedan in ne
pričakovan. Iz predsednikovega 
kabineta so upravljavce Gaja obves
tili istega dne, saj je bil obisk neu
raden. Kljub temu so se visokih gos- 
tovv parku izredno razveselili. Preds
ednik EHD Mozirski gaj Darko Bele 
ju  je  popeljal širom razstavnega

Predsednik države Danilo Türk si je z ženo Barbaro M ik lič  Türk z 

zanimanjem ogledal tud i razstavo pitonov

prostora. Oba gosta sta se zanima
la za različne vrste cvetja, zanimala 
ju je zgodovina in nastanek parka. 
Ogledala sta si tudi razstavo pi
tonov. Prisluhnila sta načrtom up
ravljavcev, kijih imajo za naslednja 
leta. Oba sta bila navdušena nad 
lepotami, kijih obiskovalcem ponu
ja ta košček Mozirja. Svoje obču
dovanje sta dokazala tudi z de
jstvom, da sta se tu zadržala kar tri 
ure, ki sojima prehitro minile. Preds- 
ednikje Gaj sicer obiskal že pred leti, 
tokrat je pohvalil razvoj, ki seje odvil 
v času od njegovega prvega obiska.

Benjamin Kanjir

POLETNA RAZSTAVA CVETJA

Predsednik države obiskal park <vetja

Mažoretke Pihalne godbe Laško med 

nastopom v Gaju (foto: C iril M. Sem)
Lepotica in zver

(foto: C iril M. Sem)
Prikaz trendov v zasaditvi grobov

(foto: C iril M. Sem)

VELIKI ŠM A R EN

Množica obiskovalcev na Molički peči



PR IM O Ž  ZVIR NA SVETO VN EM  PRVENSTVU  V IGRANJU NA D IATONIČNO H ARM O N IKO  V ITALIJI

Slavnostni sprejem absolutnega svetovnega prvaka
V mestecu Salisano v Italiji je 9. avgusta poteka

lo svetovno prvenstvo v igranju na diatonično 
harmoniko. Zgornjesavinjski glasbenik Primož 
Zvir je na tem prvenstvu osvojil najvišji naslov: 
absolutni svetovni prvak v igranju na diatonično 
harmoniko. Po vrnitvi v domači Šentjanž so mu 
sorodniki, njegovi učenci in njihovi starši ter pri
jatelji in sosedje pripravili veličasten sprejem.

27-letni glasbenik in učitelj igranja na diatonično 
harmoniko se je za glasbo odločil pri trinajstih 
letih. Po treh letih igranja diatonične harmonike 
pod mentorstvom Darka Atelška je  že osvojil zla
to plaketo na Zlati harmoniki v Ljubečni, nato pa 
v naslednjih letih še srebrno in bronasto plaketo 
na tem tekmovanju. Pod mentorstvom učitelja 
Roberta Goterja se je  udeleževal tudi različnih 
drugih tekmovanj in povsod dosegal odlične re
zultate.

Svetovnega prvenstva seje prvič udeležil leta 
2005 v Avstriji, kjerje dosegel četrto mesto, nato 
pa leta 2007 v Sterzingu v Italiji, kjerje  osvojil Primož v družbi svojih učencev in prija te ljev (foto: Fanika Strašek)

PREDSTAVITEV DRUGE ZGOŠČENKE A N SA M B LA  GOLTE

Narodnozabavna kuhinja skozi pogled TV Jarc
V Šmihelu nad Mozirjem je  bila

14. a vg u s ta  pod v e lik im  p r

ireditvenim  šotorom organizirana 

p reds ta v ite v  d ruge  zgoščenke  

domačega ansambla Golte. Ude

ležilo se je  je  okoli tisoč ljub ite ljev 

na rodnozabavne g lasbe , ki so 

uživali v dobri glasbi in besednih 

v ložk ih  F ranc ija  P odbrežn ika - 

Solčavskega.

Da imajo Simon Drobež in brata 
Andrej ter Gregor Rak, člani ansam
bla Golte, mnoge stotnije občudoval
cev, se je tokrat pokazalo že tretjič 
zapovrstjo. Toliko je bilo namreč dos
lej koncertov, kijih vsako leto priprav
ijo v okviru Ovčarskega praznika.

Goltejevci so uvodoma zaigrali Ko 
te luna nosi, naslovno skladbo nove 
zgoščenke in zmagovalko natečaja 
Slovenska polka 2009. Vzdušje pod 
šotorom je bilo navdušujoče, prav 
tako skladbe, ki so sledile. Tradicion
alne koncerte ansambla Golte vsa 
leta povezuje Franci Podbrežnik. 
Tokrat je  navzel podobo voditelja 
šmihelske televizije, imenovane TV 
Jarc. V njej je bilo prostora zgolj za 
smeh. Predstavljenih je  bilo več 
spotov, ki so obravnavali različne 
teme, sprostitev glasbenikov pred in 
po koncertih, kuhinja okoli večjih 
narodnozabavnih prireditev in člani 
ansambla, nogometni dvoboj med 
lovci ter člani fan kluba in še kaj.

Gregor Rak, Franci Podbrežnik -  Solčavski, Andrej Rak in Simon 

Drobež (od leve) so že tre t jič  zapored priprav ili koncert v okviru 

Ovčarskega praznika (foto: Benjamin Kanjir)

IZPU ŠN I LONCI IN  CEVI
za osebna in lažja tovorna vozila traktorje, delovne 

stroje, štirikolesnike, skuterje in motocikle 
KOV INSKA  GALANTERIJA

proizvodnja in motaža

MARINI s.p., Vransko 18b, 3305 Vransko
T el./fax: 03 572 5  106, gsm 041 5 0 8  655 , 031 814  999  

e-m ail: s lavica .m arn @ sio l.n et, w w w .m arn-vransko.si

Na terenu seje izkazal šmihelski 
Šerlok Holms, ki je  tesno za petami 
sledil Jahoša Mehodilepandoviča. 
Oba, alias Kovačev Franci, sta raz
krivala zakulisja, v katerih se odloča 
o dobrih oziroma slabih skladbah. 
Smeh ob predvajanjih je bil s strani 
občinstva neobvladljiv. Pokazalo se 
je, kako dobro se ujemajo člani 
ansambla Golte s Podbrežnikom.

Na odru so se predstavili še drugi 
izvajalci. Karli Gradišnik je zapel in 
odigral venček svojih zimzelenih, ob 
katerem so se mu pridružili še Golte
jevci, Ansambel Roberta Zupana.

Slednji je dolga leta pilil igralni slog 
Andreja Raka. Piko na i so dodale 
Vesele Štajerke, ki so do konca raz
vnele predvsem moški del občinst
va in voditelja, kije svoj okusen gov
orni slog »razlival« med vsako točko 
programa.

Dve urice so hitro minile. V njih so 
bili postavljeni novi standardi, ki se 
jih bo potrebno držati oziroma jih 
naslednje leto zopet preseči. Že na 
naslednjem koncertu, ki ga bo veči
na obiskovalcev težko čakala vse 
leto.

Benjamin Kanjir



tretje mesto. Skromno in obenem samozavest
no Primož pove, da je  želei doseči še več, zato 
s e j e  v letošnjih  počitn icah spet od loč il za 
udeležbo na svetovnem prvenstvu. Veliko truda 
je skupaj z mentorjem Zoranom Lupincem iz 
Trsta vložil v pripravo na to tekmovanje. Kljub 
veliki konkurenci se je na koncu izkazalo, da je  
bil trud poplačan z najboljšim možnim rezul
tatom.

V svoji kategoriji (nad 18 let) je  Primož doseg
el 99,5 točke, za kar mu je  pripadalo prvo mes
to, naslov absolutnega prvaka pa s ije  pridobil 
s seštevkom najv iš jih  točk po posameznih 
kategorijah. V četrti kategoriji (od 16 do 18 let) 
je  tekm oval harm on ika r Matija Veninšek z 
Rečice ob Savinji in si prvo mesto z 98 točka
mi te kategorije delil z Manuelom Šaurom iz Pri
morske. Tudi v tretji kategoriji (od 13 do 15 let) 
je z 99 točkami zmagal Slovenec Tomaž Boškin 
s Primorske.

Po vrnitvi domov je želel Primož svoj dosežek 
proslaviti s svojimi najdražjimi, ki pa so ga prehiteli

Turistično društvo Šm artno ob Paki, ki bo 

le to s  p ra zn o va lo  d v a js e tle tn ic o  svo jega  

delovanja, v sodelovanju z domačo občino že 

da lj časa p rire ja  iz lete. Od le ta 2001 so za 

prevozno sredstvo izbrali vlak. Na te izlete so 

vabljeni tudi gostje iz ostale Šaleške, Zgornje 

in spodnje Savinjske doline.

Doslej so se popeljali z muzejskim vlakom v 
razne kraje naše domovine, letos pa so se odločili 
za obisk sosednje Hrvaške, točneje mesta in 
občine Čakovec. Ker je  pri tem treba prestopiti 
Šengensko mejo, muzejski vlakzaradi predpisov 
ne pride v poštev, zato so se odločili za klasični 
v lak s šestim i ob iča jn im i in enim  jed iln im  
vagonom.

»S Slovenskimi železnicami, s katerimi že ves 
čas dobro sodelujemo, smo morali uskladiti urnik 
potovanja,« pravi Marjan Knez, eden od organi
zatorjev iz šm arškega turističnega društva. 
Odhod vlaka bo v soboto, 5. septembra, iz Velen
ja  ob 6.25 uri in iz Šmartnega ob 6.45. Vlak se bo 
ustavljal tudi na drugih postajah, prihod v Čako
vec bo okoli 9.30 ure, povratek v Velenje pa ob 
19.53.

Program izleta bo, kot vselej doslej, zanimiv in 
pester, poleg zabave pa bo poskrbljeno tudi za 
lačne želodce, saj je  v ceni karte, ki stane za 
odrasle 35 evrov, za otroke pa 20 evrov, vraču
nana tudi malica in kosilo. Prav tako je  vračuna
no vodenje in vstopnine.

»Za Čakovec, ki je središče Medžimurske žup
anije, smo se odločili zaradi prijateljskih vezi, 
pogovori o sodelovanju pa potekajo tudi na gos
podarskem in drugih področjih. Poleg tega je tudi 
čakovski farni zavetnik, tako kot naš, sv. Martin,« 
pravi Knez. Naši izleti nas vedno popeljejo po

in mu pred njegovim domom pripravili veličasten 
sprejem. Najprej so mu čestitali njegovi učenci iz 
harmonikarskega orkestra, ki so mu prišli pove
dat, kako zelo so nanj ponosni in da ga imajo radi. 
Čestitkam so se pridružili sorodniki, prijatelji, sos
ednje in drugi krajani. Z veliko glasbe in dobre volje 
je prijetno sobotno srečanje v Šentjanžu trajalo 
dolgo v prelepo poletno noč.

Po doseženem uspehu pa Primož nima v načr
tu dolgih počitnic, saj ga takoj čakajo snemanja 
za njegovo lastno zgoščenko. Nadaljeval bo tudi 
igranje v skupini Die Jauntaler v Avstriji. Konec 
avgusta bo spremljal tekmovanje za zlato har
moniko Ljubečne, kjer bosta vfinalu nastopila tudi 
dva njegova učenca. Kar osem njegovih učencev 
pa se je uvrstilo v polfinale tekmovanja za zlato 
harmoniko. Jeseni ga torej čaka cel razred uspeš
nih in prizadevnih učencev diatonične harmonike, 
ki jim  je  učite lj in obenem  ve lik vzornik. Z 
orkestrom, ki ga ti učenci sestavljajo, načrtuje sa
mostojne koncerte v različnih krajih.

Fanika Strašek

Sajasti strojevodja z muzejskega vlaka -  

okus po nosta lg iji (foto: Marija Lebar)

nekoliko »stranskih« in nevsakdanjih poteh, je še 
dodal.

Organizatorji računajo na okoli 360 gostov. 
Prvenstveno so vabljeni župani, člani občin
skih svetov in uprav ter predstavniki gospo
darstva, po Knezovih besedah pa bo prostor 
tud i za ostale zainteresirane, ki bi septembr
sko soboto radi preživeli nekoliko drugače kot 
sicer.

Marija Lebar

POLETNA VELIKA NAGRADA V 
SM U Č A R SK IH  SKO K IH

Piki specialist 
kvalifikacij, na 

tekmi 
povprečen

Prve š t ir i tekm e ve like  po le tne  nagrade  

G rand P rix  so p o trd ile  napoved i o d o b ri 

pripravljenosti slovenskih orlov, saj so se le

ti, za razliko od lani, redno uvrščali med tride

seterico oziroma v fina lno serijo. Svojo solid

no form o so potrd ili tudi kot ekipa in s četrtim  

mestom zaostali le za Norvežani, Nemci in Fin

ci, premagali pa tako zvenečo reprezentanco, 

kot je  Avstrija , kar je  vsekakor zelo prije tno 

presenečenje.

Najboljši mož v slovenski izbrani vrsti je nedvom
no Robi Kranjec, ki seje s tretjim mestom na zad
nji tekmi v švicarskem Einsiedlu v skupnem seš
tevku prebil na odlično četrto mesto, medtem ko 
je ostala trojica Damjan, Mežnar in Piki razvršče
na tja do dvajsetega. Izredno vzpodbudno, če 
vemo, da lani nismo imeli med tridesetimi na
jboljšimi niti enega samega predstavnika.

Na ekipni tekmi in še posebej na kvalifikaci
jah je bil vedno med najboljšim i naš zgornje- 
savinjski as Primož Piki, ki pa svojih odličnih 
skokov iz treningov in kvalifikacij še ne uspe 
prenesti na tekme. Po besedah glavnega tre
nerja Zupana je  Primož v dobri formi, to pa je 
m ogoče tudi razlog, da hoče skok opraviti 
preveč na silo in pri tem je  možnost napake to
liko večja. Vendar pa 13., 22. in 26. mesto 
Ljubenca na prvih tekmah poletnega Grand 
Prixa v konkurenci najboljših svetovnih asov še 
zdaleč ni zanem arljiv  rezulta t in le upamo 
lahko, da bo tako tudi v nadaljevanju.

M ednarodna o rgan izac ija  za sm učarske 
skoke hoče uvesti nova pravila in se poskusno 
uvajajo prav na tej poletni veliki nagradi. Čeprav 
jih nekateri trenerji hvalijo, tudi naš Zupan, so za 
navadnega gledalca preprosto nerazumljive in 
težko sprejemljive. Izračuni količnikov vetra, 
hitrosti, višine rampe in še česa za izenačitev 
pogojev skakalcev prinesejo rezultat, ki je dos
tikrat skregan z logiko. Na primer: Piki je  na zad
nji tekmi v Švici skočil v obeh serijah po dva 
metra dlje od Norvežana Romorena. Norvežan 
je na koncu zmagal, Piki pa zasedel 26. mesto. 
Logično, marne?

Franjo Pukart

TU R IST IČN O  DRU ŠTVO  IN O BČ IN A  ŠM A R T N O  OB PAKI

Z vlakom v Čakovec



N O GO M ETNA  TEKM A  SU H I • DEBELI

Njiva s fižolom pripomogla k boljši igri
Na Podbregu v Lučah sta se na 

velikem stadionu drugo avgus-
Debeli. Nogometne veščine pred 
veliko množico navijačev so razka-

's  kar naenkrat tako ploščata?

Ne morem t i  pomagati lahko pa se uležem zraven tebe

ZGORNJESAVINJSKA LIGA ODBOJKE NA M IVKI VARPOLJE 2 0 0 9

Pred zaključkom lige
V konkurenci 22. ekip, v treh kate

gorijah in po odigranih 231. tekmah 
rednega dela zgornjesavinjske lige v 
odbojki na mivki, bo v športnem 
parku v Varpoljah na sporedu še 
»playoff«. To soboto popoldan se bo 
tako vnel hud boj v kategoriji moških, 
kjer se bo poskušala ekipa Kava bar 
Zmajeva votlina maščevati Drinker- 
som za minimalni poraz v skupnem 
seštevku rednega dela, seveda pa 
tudi vse boljša domačina Ivo in Dav
id, ki nastopata za ekipo Kovi še nis
ta rekla zadnje besede.

V kategoriji žensk bosta mozirski 
Pumi poskušali obdržati najboljšo 
pozicijo rednega dela, čeprav jima 
nevarno diha za ovratnik par Naomi- 
Krempelc z igralkami OK Ljubno in

ekipa White Rabbit, prav tako iz 
Mozirja. Zanimivo bo tudi v mešanih 
dvo jicah, saj pravilo  »playoffa« 
določa obvezno mešan par, kar v 
rednem delu ni bilo nujno. S tem bo 
konkurenca bolj izenačena in prve 
tri ekipe rednega dela Kr-nike, ŠD 
Gmajna in Poljski fukači se bodo 
morali še kako potruditi, da obdržijo 
svoje pozicije.

Skratka v Varpoljah bo spet nape
to, kot že dolgo ne. Organizator, 
domače Športno društvo Gmajna, 
bo poleg majic za vsakega nastopa
jočega prispeval še medalje na
jboljšim  za redni del ter pokale in 
praktične nagrade za končnico 
ZLOM-a 2009.

Franjo Pukart

Kontrolorji so uvodoma izvedli alko
test. Tekmovalci so napihovali zelene 
balone, ki so glede na promile posta
li različno veliki. Doping kontrolo so 
izvršili le pri enem od tekmovalcev 
suhih, kije kazal znake zasvojenosti. 
Žal niso uspeli odkriti, katere sub
stance so mu tekle po krvi.

Razburljivo, na trenutke grobo igro, 
so sodniki mirili z vijoličnimi, zeleni
mi in belimi »kartoni«, ki so bili tokrat 
v tekoči obliki. Nogometašem te
kočine niso škodovale, temveč so 
jim  pripomogle k besednim dvobo
jem in veliki meri humorja.

Svoj učinek k napeti igri je prispe
valo dobro urejeno igrišče, ki so ga 
pripravili s posebno ravnalno maso,

in bližina njive s fižolom, kjer so 
lahko tako suhi kot debeli odtočili 
prevelike količine zaužite hmeljske 
tekočine.

Za intervencije pri poškodbah 
nogometašev je poskrbela dežurna 
zdravniška ekipa Športnega društ
va Raduha s posebnimi pripravami. 
Maserji so svoje usluge pogosto 
ponudili kar na mestu poškodbe. Ob 
zaključku regularnega dela igreje bil 
rezultat izenačen, zato so sledili 
prosti streli. Na začudenje vseh so 
spet zmagali boljši. K urici zapletov 
in razpletov v lučkem nogometu je 
svoje kom entarje  dodal Rudi 
Strmčnik.

Tekst in foto: Marija Šukalo

POKAL ZADREČKE DOLINE V SPOM IN  NA AN IO NA GLOJEKA 200 9

Kazenski streli odločili
zmagovalca

Člani zmagovalne ekipe Avtoprevozništvo Suhovršnik

Prvo julijsko soboto seje v šport
nem parku Račnek v Šmartnem ob 
Dreti odvijal turnir v malem nogo
metu v spomin na ustanovitelja in 
prvega predsednika Športnega 
društva Lipa, Antona Glojeka. Na 
turnirju se je zbralo osem ekip iz 
celotne Zadrečke doline, od Nove 
Štifte in vse do Nazarij.

Skozi celoten tu rn ir je  potekalo 
zelo športno tekmovanje vseh ekip, 
pri katerih ni manjkalo lepih akcij. Že 
sama otvoritvena tekma je postreg
la z derbijem turnirja, saj sta se 
pomerili ekipi Bog in Želve, lansko
letni finalistki. Tekma se je  odvijala 
v znamenju »derbija«, saj je bil rezul

tat ob koncu tekme izenačen.
V njihovi skupini so člani ekipe Av

toprevozništvo Suhovršnik po tihem 
pričakovali napredovanje, kar jim  je 
tudi uspelo, saj so prišli vse do finala. 
V samem finalu so se srečali z lan
skoletnimi finalisti, ekipo Bag, finale 
pa seje končal po lanskoletnim sce
nariju, in sicer z neodločenim rezul
tatom. Loterija kazenskih strelov seje 
odvila v prid ekipe Avtoprevozništvo 
Suhovršnik. Tako sije ekipa prislužila 
enoletno last kristalnega prehod
nega pokala. S tem turnirjem  so 
zaokrožili ligo malega nogometa 
Šmartno ob Dreti 2008/09.

Mitja Štiglic



M ED N A R O D N I O D BO JKARSK I TU RN IR  NA M IVK I, 9. H ER V IS  OAZA M O Z IRJE  OPEN 2 0 0 9

Športna prireditev, ki je odprla vrata evropskim
turnirjem

Udeleženci tu rn irja  v odbojki na mivki v Mozirju z osrednjim i organizatorji ob podelitvi nagrad
(foto: Jože Miklavc)

VMozirjuinVarpoljahjeod 13.do
15. avgusta v organizaciji Šport
nega društva Mozirje, sekcije za 
odbojko (Beach Volley Club Mozir
je ) potekal mednarodni odbojkar
ski turnir, 9. Hervis Oaza Mozirje 
Open 2009. Na turnirju so od četrt
ka do sobote zvečer nastopile tek
movalne dvojke iz Brazilije, Avstri
je, Madžarske, Hrvaške in Sloveni
je (4. tekma v okviru serije Sloveni
an BeachTour).

Predtekmovanja so potekala v 
Mozirju in v Varpoljah, finalne tekme 
pa le v Mozirju. Odlična organizaci
ja  tako v Varpoljah kot v Mozirju in 
lepo poletno vreme so privabili šte
vilne ob iskova lce tekm ovanj, 
pretežno dom ača publika pa je 
športno vzpodbujala tekmovalne 
pare vse do finalnih tekem v soboto 
zvečer. Tekmovanje je bilo spreml
jano  z domiselnim i vmesnimi pr
ireditvami in šaljivim i nastopi ra
zličnih skupin.

Na turnirju je nastopilo rekordno 
število, 21 tekmovalnih ženskih in 24 
moških dvojic, ki so se do finala 
prebijale skoraj tri dni. Sobotne fi
nalne boje si je ogledalo vsaj tisoč

gledalcev, skupaj vse tekme pa sije 
ogledalo kar pet tisoč obiskovalcev.

V konkurenci deklet sta v finalu 
zmagali Andreja Vodeb in Martina 
Jakob (Mobili d Arte Maragoni), ki 
sta premagali Brazilki Fernando 
Nunes in Nino Zgoda (Erste team 
Brasil) z 2:0 (21:16, 21:12). Tretje 
mesto sta si priigrali Martina Matič 
in Dalida Varnier (Hrvaška), ki sta 
premagali Jeleno Pešič in Ano Ka- 
Iišnikz2:l (21:15,16:21,15; 12). Vse 
igralke so pokazale poleg znanja

tudi izjemno atraktivno igro ter željo 
po zmagi.

Med moškimi dvojicami sta post
ala zmagovalca turnirja Nejc Zeml
jak in Gregor Perhaj (Božnar & Part
ner), ki sta v finalu z 2:0 (21:14, 
22;20) premagala madžarsko-slov- 
enski par Matevž Berk in Gabor Toth 
(Tito & Berg). Tretja sta bila Hrvata 
Darko Nojič in Krešimir Perič, ki sta 
z rezultatom 2:1 (27:25, 20:22, 
21:19) tesno premagala Korošca, 
brata Jana in Danijela Pokeršnika.

Daje bil dogodek pomemben za 
občino Mozirje in vso Zgornjo Sav
injsko dolino ter širše, je bilo slišati 
od udeležencev turn irja  in mno
žične podpore s tribun. Organiza
torji so razdelili poleg praktičnih 
nagrad tud i denarne nagrade 
tu rn ir ja , skupa j 5 .8 0 0  evrov. 
Omembe vredno pa je  tudi dejan
je, zbiranje sredstev za dobrodelne 
namene za domačina s spinalno 
mišično atrofijo.

Jože Miklavc

M ALI NOGOM ET NA TRAVI

Gostovanje zgornjesavinjskih veteranov v Bosni
Na povabilo družine Danojevič se 

je  neum orna veteranska ekipa 
malega nogometa, sestavljena iz 
ljubiteljev okroglega usnja vse od 
Mozirja pa tja do Solčave, udeležila 
mednarodnega turnirja v malem 
nogometu na travi, ki ga je Dobrinko 
Danojevič že četrtič zapored organ
iziral v svojem rodnem Orašju.

Na stadionu »Kot pečenog vola« se 
je tokratzbralo štirinajst moštev, pred
vsem iz domačega okoliša, katerim 
sta se pridružili še slovenski ekipi iz Ra
dovljice in Zgornje Savinjske doline. Po 
sistemu na izpadanje seje veteranom 
ob zmagi in neodločenem izidu nas
mihala celo uvrstitev v finalne boje, 
vendar pa so proste strele za napre
dovanje bolje izvajali poznejši zma
govalci turnirja izOrašja.

Kljub temu je bila daleč najstarej
ša ekipa na turnirju za svojo učinko

vito in dopadljivo igro nagrajena z 
bučnim aplavzom domačinov, s 
katerimi so se prijetno družili in ves
elili še dolgo v noč. Seveda ob teh 
srečanjih športni rezultat sploh ni

pomemben, pomembne so pred
vsem prijateljske vezi, ki jih z gos
toljubnimi domačini in prebivalci teh 
krajev veterani ohranjajo že dolga 
leta, izmenjava izkušenj pa je dobro

došla tako za ene kot druge.
Sicer pa je omenjena ekipa veter

anov izredno dobro organizirana in 
aktivna skozi vso leto. Vsaj dvakrat 
tedensko v sezoni so redni obisko
valci igrišč v Varpoljah in Solčavi, 
pozimi pa športni duh v telesu krep
ijo v dvoranah na Rečici ob Savinji 
in v Nazarjah. Da pa jih žoga le ne 
zasvoji preveč, si vsako leto spom-

Veteranska ekipa malega 

nogometa iz naše doline že leta 

vzdržuje športne in prija te ljske 

vezi z domačini iz Orašlja
(foto: Franjo Pukart)

ladi in jeseni privoščijo še skupni ri
bolov po Kornatih, kjer si nekoliko 
odpočijejo ter naberejo novih moči, 
skratka združijo prijetno s koristnim.

Franjo Pukart



ŽEN SK I NO GO M ETN I KLUB RUDAR SKALE

Z visokimi cilji v novo sezono
Zenski nogometni klub iz Skal pri 

Velenju se je s svojimi selekcijami 
m udil v Mozirju, kjer so dekleta 
opravila še zadnji ciklus priprav pred 
novo sezono. Na tiskovni konferen
ci sta bila tako predsednik Arlič kot 
glavni trener Uršnik izredno optimis
tična glede visoko zastavljenih ciljev 
kluba, saj se nameravajo članice 
podati v boj za prva tri mesta slov
enske državne lige in si tako zago
toviti nastop na evropski sceni, na
jveč pa si obetajo od izredno nadar
jene selekcije deklic U-14.

Slednje po kvaliteti spadajo v sam 
slovenski vrh, zato so cilji in želje klu
ba po naslovu državnih prvakinj 
povsem realne in storili bodo vse, da 
ta laskavi naslov tudi osvojijo. Tudi 
deklice U-12 trenirajo s polno paro, 
nogometno znanje pa bodo kalile v 
skupnih kategorijah z dečki, saj 
prvenstva za njih zaenkrat še ni. 

SPOSOBNI DOSEČI 
ZASTAVLJENE CILJE 

V ženski nogometni klub Rudar 
Škaleje tako vključeno 70 deklet in 
deklic, ki prihajajo iz Šaleške ter 
spodnje in Zgornje Savinjske doline. 
Strokovno delo je usmerjeno pred
vsem na vadbo z mladimi, na prido
bivanju domačega kadra, kar je

Glavni trener Dušan Uršnik (levo); »Ogromno energije vlagamo v 

m ladinski pogon, ob tem pa gojimo članice, ki kljub amaterizmu 

gojijo  profesionalni odnos.« (foto: Franjo Pukart)

predpogoj za delovanje kluba z 
dolgoročnimi, ambicioznimi cilji. S 
kombinacijo nekdanjih izkušenih 
igralk in vključevanjem mladih pa 
dobitno stavijo v članski ekipi. Pogo
je za delo imajo optimalne, saj lahko 
koristijo igrišča moške ekipe Rudar
ja, odlično pa je tudi sodelovanje z 
njihovim glavnim sponzorjem, Pre
mogovnikom Velenje.

Glavni trener Dušan Uršnik takole 
ocenjuje delo v svojem kolektivu: 
»Ogromno energije vlagamo v mla
dinski pogon, ob tem pa gojimo 
članice, ki kljub amaterizmu gojijo 
profesionalni odnos. Z dobro upra
vo in vsem, kar spada zraven - od

r a j e *

23. Tradicionalno srečanje planincev in borcev. 22.8. Organizator: 
PD Velenje. Dodatne informacije: Jože Melenšek, 041 578 557, h ttp :// 
pd.velenje.si.

Miholov pohod na Kokrško sedlo. 22.8. Organizator: PD Bajtar Velika 
planina. Dodatne informacije: Boris Pohlin 041 577 625

Pohod na Okrešelj, Kamniško sedlo. 22.8. Organizator: PD Blagaja- 
na. Dodatne informacije: Stane Dvanajščak, 041 514 397, h ttp :// 
www.pdblagajana.blokspot.com.

Pohod na Raduhu od Bukovnika. 22.8. Organizator: PD Matica Murs
ka Sobota. Dodatne informacije: http://www.pdmaticams-drustvo.si

28. maraton kralja Matjaža. 22.8. Organizator: ŠZ Črna na Koroškem. 
Dodatne informacije: Samo Vidovič, 041 383 817, h ttp ://www .sz- 
crna.info.

Več informacij o prireditvah na www.migajznami.si, kjer lahko tudi 
vpišete nove prireditve in vadbene programe.

predsednika do nenazadnje tudi 
vas novinarjev - sm o sposobni 
doseči zastavljene cilje. Zelo važna 
je  strokovna ekipa, ki se je  to leto 
precej okrepila in seveda glavni 
sponzor, Premogovnik Velenje, ki 
nam pokriva osnovne pogoje za 
delo. Dobro sodelujemo s šolami, 
predvsem zgornjesavinjskimi, od 
koder črpamo izredno kvaliteten in

marljiv kader in želimo, da tako os
tane tudi v bodoče. Seveda je  pri 
vsem skupaj izredno pomembna 
vloga staršev in prav njihov interes 
je ključnega pomena pri športni ka
rieri teh mladih deklic.«

ZAENKRAT ŠE BREZ 
PROFESIONALNIH EKIP 

Ženski nogomet se je  v zadnjih 
letih popolnoma izenačil z moškim, 
kar nam nazorno kažejo svetovna 
prvenstva. Slovenski ženski nogom
et vidno raste in napreduje, saj je 
naša reprezentanca na robu šestna
js tih  najboljših svetovnih ekip, v 
letošnjem  ciklusu meddržavnih 
tekem pa lahko to mesto še izbolj
ša. V Sloveniji deluje trenutno 16 
ženskih ekip, od tega jih devet nas
topa v državni ligi, med njimi tudi 
Rudar Skale. Ženski nogomet se pri 
nas igra izključno na prostovoljni 
oziroma amaterski bazi, brez profe
sionalnih ekip.

Franjo Pukart

C R N A  K R O N I K A

• TATVINA ELEKTROMOTORJEV

Rečica ob Savinji: 11. avgusta je bil dežurni na mozirski policijski 
postaji obveščen, da je neznani storilec v zadnjih štirinajstih dneh iz 
sušilnice hmelja na Rečici ob Savinji ukradel štiri elektro motorje. Poli
cisti za neznanim storilcem še poizvedujejo.

• TATVINA ALKOHOLNIH PIJAČ IN DENARJA

Nazarje: V noči na 11. avgust je neznani storilec iz prostorov objekta 
Športnega društva Nazarje ukradel različne alkoholne pijače. Izginila 
je tudi denarnica z denarjem.

• IZGINILI DELOVNI STROJI

Nazarje: Neznana storilca sta 12. avgusta v popoldanskem času iz 
prodajalne v Nazarjah ukradla dve kotni brusilki in vrtalni stroj. Odgov
orna oseba je o tatvini obvestila policiste dva dni kasneje.

• PLANINEC JE ONEMOGEL
Okrešelj: 15. avgusta sta dežurna reševalca GRS Celje posredovala 

na poti med Okrešljem in slapom Rinka. Zaradi slabosti, kije obšla ob
nemoglega planinca, sta mu pomagala pri spustu v dolino, kjer so ga 
prevzeli člani ekipe nujne medicinske pomoči.

• TATVINA GORSKEGA KOLESA

Loke: V noči na 16. avgust je neznani storilec v Lokah pri Mozirju od
tujil nezaklenjeno gorsko kolo znamke Spolt Bulder, katerega je oško
dovanec pustil pri jezu reke Savinje.

• PRIDRŽANJE VINJENIH VOZNIKOV

V noči na 15. avgust so policisti zaradi vožnje pod vplivom alkohola 
odredili pridržanje zoper kolesarja, kije napihal 0,58 mg in zoper vozni
ka osebnega avtomobila, kije  napihal 0,72 mg alkohola na liter izdi
hanega zraka.
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Življenje je  omejeno, 
toda spominje neskončen.

ZAHVALA

Ob izgubi drage sestre in tete

Antonije LESJAK
iz Šm ihela nad M ozirjem  

(5 .1 .1 9 1 8  -  1 0 .8 .2 0 0 9 )

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti. 
Hvala sorodnikom, sosedom, še posebej Jamnikovim za pomoč. Hvala 
za darovano cvetje, sveče, za svete maše in izrečena sožalja. Hvala gos
podu župniku, pevcem in govornici za besede slovesa.

Vsi njeni

Solza, žalost, bolečina 
te zbudila ni, 
a ostala je tišina, 
ki močno boli...
(T. Pavček)

ZAHVALA
V prvih avgustovskih dneh se je tiho poslovila od nas 

naša žena, mama, babika

Zdenka KRAJNC
( 1 7 .4 .1 9 3 3 -4 .8 .2 0 0 9 )

Zahvaljujemo se vsem, ki ste jo imeli radi, jo obiskovali in ji vlivali pogum 
pri boju z njeno boleznijo.
Prav tako se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom iz Podtera in Planine, 
prijateljem in znancem, našim nekdanjim in sedanjim sodelavcem ter 
vsem, ki ste se v tako velikem številu poklonili njenemu spominu, jo 
pospremili na njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše 
ter nam izrekli pisna in ustna sožalja.

Vsakemu od vas iskrena hvala.

Mož Ivo, hčerki Danica in Marjana 
v im enu vseh njenih bližnjih

MORANA POGREBNA SLUŽBA, CVETLIČARNA
A leksander S teb lovnik s.p. Parižlje 11 c Braslovče

Telefon: 7000-640

Vse življenje trdo si garal, 
za dom, družino vse si dal.
Od dela tvojih pridnih rok 
sledi ostale so povsod.
Niti zbogom nisi rekel,
niti roke nam podal,
a v naših srcih za vedno boš ostal.

ZAHVALA

ob boleči izgubi našega moža, atija in dedka

Franca PETRINA
(2 3 .9 .1 9 5 3  - 2 8 .7 .2 0 0 9 )  

iz Krope pri Gornjem Gradu

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za vsa izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in za sv. maše. 
Hvala župniku dr. prof. Stanislavu Matičiču za lepo opravljen obred in 
pogrebno mašo ter gospodom Igorju Čeplaku, Jožefa Cireju in Marku 
Potočniku za lepe, sočutne in ganljive besede slovesa.

Zahvalili bi se radi tudi cerkvenemu pevskemu zboru in moškemu pev
skemu zboru iz Bočne za lepo zapete pesmi, Gasilskemu društvu Boč
na ter vsem njegovim sošolcem iz osnovne šole.

Hvala vsem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani in našega Fren- 
ka pospremili na njegovi zadnji poti.

Vsi njegovi

Pod Rogatcem tvoja duša lebdi, 
nam pa v dolini solzne so oči.
Planine so te v naročje sprejeie, 
nam pa najdražjega moža in očeta vzele. 
Ko bo mrak legel tudi na naše oči, 
takrat se zopet snidemo vsi.

Petru PODBREZNIKU
(2 2 .6 .1 9 6 4  -  7 .8 .2 0 0 9 )

V SLOVO

Žena Irena, hčerke Fabjana, Zoja in Zala se številnim ljudem zahvalju
jemo za kakršnokoli pomoč in tolažbo. Naše srce vas ne bo pozabilo, v 
večnem raju pa bo za vas plačilo sledilo.



V znem irljiva  služba
Martina hčerka pripoveduje: “V novi 

službi mi je zelo všeč. Prvi dan dela so 
mi prepovedali nositi mini krilo. Jutri bom 
tako brez. Le kaj lepega se mi bo še 
zgodilo?”

Dobro, da si prišla, draga. Končno boš 
prekinila prepir med mano in 

sosedo, ki trdi, da je na morju bolj 
porjavela kot jaz.

Posteljica, pogrni se
Nenasitna nimfomanka ujame zlato 

ribico. Ta ji je pripravljena izpolniti tri 
želje, če jo izpusti. Nimfomanka se takoj 
domisli prve: “Daj mi moškega, ki me bo 
lahko zadovoljeval noč in dan, petek in 
svetek, non-stop, sploh in oh ...”

Rečeno - storjeno. Nimfomanka zara
di izpolnjene sanjske želje pozabi na 
zlato ribico, na kar čez tri tedne naleti 
nanjo.

“Kaj pa drugi dve želji?” jo ta, željna 
svobode, vpraša.

“Še dva takšna moška!”

Pridna kot 
sirena

Kmet razlaga so
sedu: “Sinje z mor
ja pripeljal morsko 
deklico.”

“Pa te res obsta
jajo?”

“Njegova je že 
taka. Nikakor je ne 
morem prestaviti k 
delu, kot da bi imela 
ribji rep namesto 
nog.”

Kom patibilna
Lovro ima jznaj- 

dljivo ženo: “Če se 
ga napijem, žena 
zase že najde pre
voz do doma. Takš
na je že od najine 
o h četi.”

Očitek na  
mestu

“Tako, mati,” zač
ne Solčavanka, “če 
bi mi pustili vzeti ga
silca, bi bila hiša 
zdaj rešena požara, 
tako pa imate sedaj 
samo še nove, ož
gane, črne zobe, ker 
sem se morala po
ročiti z zobozdrav
nikom.”

Dim ni
signali

Kavboja na vera
ndi pokliče žena iz 
sobe: “Jim, iz telefo
na se kadi!”

Jim: “Gotovo seje 
hčerka spet pogo
varjala s kakšnim 
ljubčkom iz indijan
skega rezervata.”

Blenda Tavrl

Nič resnega. Toda, če vas bo 
prijatelj v naslednjih dneh prosil za 

roko, skušajte zavlačevati!

Odličen lovski pes. Vedno je na 
pravi sledi!

Osumljen k ra je
Lepe so to 

razprodaje blaga, 
kjer kupca ne 

spustijo iz trgovine 
v obleki, v kateri je 

prišel.

Relativna
raztegljivost
Če se ohladi, se 

v letnem kinu tudi 
odličen film vleče.

r
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Cvetke k  koprive)

OD VISINE SE ZVRTI

i

Franci Podbrežnik -  Solčavski, humorist, scenarist, moderator, 
glasbenik (zgoraj): »Dragi gledalci, dragi tekmovalci, najavljam 
naslednjo tekmo v vlečenju vrvi. Udeleženci tekmovanja naj odložijo 
kape, šale, nedovoljene rekvizite in napovedovalce tekem na tla, si
cer bodo diskvalificirani. Halo, me slišiš ti?!«

DRUGORAZREDNA TEMA
Danilo Türk, predsednik države: »Me veseli, da si se odločila za 

cvetje iz Gaja in ne za pitona.«
Barbaro Miklič Türk, njegova žena: »Kaj? A sem imela možnost iz

bire?«
Danilo Türk: »Ne, privatni obiski niso namenjeni temu, da si pokvari

va privatno življenje.«

PLINSKA BIOMASA NA POSKOK
Mali oglas: Prodam plinsko bombo na štirinožni pogon oziroma 

konja, ki s svo jim i p lini polni bombo. Med ježo možna kuha 
enolončnice, čaja, kave in podobno.
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REŠITEV PREJŠNJE KRIŽANKE:

S p a n e c ,  T a h it i ,  e r i t e m ,  K lm , R a ,  f l o s a ,  u r a .  a to m ,  
s t a n d a r d ,  iv a ,  la m a it ,  r u k a č ,  a r b o r e t u m ,  r e ,  p a r , 
a r a g o n i t ,  N a in ,  r e v i ja ,  C T , r ja ,  C a m ,  H e n s e l t ,  l a k s ,  
E le k ,  K a m e n ik ,  r a t a ,  a v k c i ja m m

MINI SLOVARČEK:
A M O N T -  f r a n c o s k i  p e v e c -  M a r c e l  
S A L T -  m e d n .  P o g o d b a  o  r a z o r o ž i tv i  v e le s i l  
A R A K S -  m e jn a  r e k a  m e d  T u r č i jo  in  I r a n o m  
G I R I -  n e p a ls k i  p o li t ik -  T u ls i  
L E B A N -  s lo v e n s k i  p i s a t e l j -  J a n k o

I Šmihelska cesta 2,
Mozirje

^ u n ig r a f
GRAFIČNE STORITVE

Delovni čas: 
od ponedeljka do petka 

8.00-12.00,13.00-16.00

Tel.: 839-50-80
info@unigraf.si

- grafično oblikovanje
- vezave vseh vrst
(diplomske naloge, spiralne, termo ...)

- izdelava tiskovin
(vizitk, vabil, le takov...)

■ Tisk na tekstil (majice, kape...)
- plastificiranje
- sprejem zahval, čestitk in
malih oglasov za Savinjske novice

BARVNO 
in ČRNOBELO 
FOTOKOPIRANJE 
TISKANJE

u)i0 i0 .onu^caf.si

KUPON za brezplačni mali oglas do 10 besed v 35. številki SN

ime in  p riim ek
N A R O Č .  Š T .

nas lov H E



Napovednik dogodkov

•  Sobota (22. avgust), ob 11.00. Graška Gora

23. tra dicionalno srečanje borcev in planincev________

•  Nedelja (23. avgust), ob 8.00. Mozirje (pred bivšo papirnico)

Kmečka tržnico_______________________________________

•  Nedelja (23. avgust), ob 19.30. Cerkev v Nazarjah

Koncert udeležencev mednarodnega pevskega seminarja 

doc. V latke Oršanič____________________ ______________

•  Četrtek (27. avgust), ob 19.00. Športna dvorana Nazarje

Veliki dobrodelni koncert Naša nota je  dobrota_________

Š t u d e n t je  in  d i ja k i !
O b v e š č a m o  v a s , d a  b o m o  t u d i  v  š o ls k e m  le tu  

2 0 0 9 /1 0  o p r a v l ja l i  p re v o z  š tu d e n to v  in  d i ja k o v  n a  
r e la c i j i  L u č e  - M o z i i je  - L ju b l ja n a  v s a k o  n e d e ljo  

z v e č e r  in  p o n e d e lje k  z ju t r a j  t e r  o b  p e t k ih  iz  
L ju b l ja n e  d o  L u č .

Za vse informacije smo vam na voljo na telefon 
031/370-279. Zgornji Zavratnik d.o.o.

ŽIVALI -  PRODAM Prodam zgornjesavinjski želodec; gsm
Prodam dve telici, sr. pasme, breji 8 mese- 041/519-507.
cev; gsm 031 /266-738. Prodam krompir -  krmni in jedilni, nad 300

Teličko limozin in bikca čb, stara 7 dni -  
prodam; tel. 584-17-85.

kg dostava na dom, ugodno; gsm 031 /  
821-129.

Prodam telico friziko, brejo 8 mesecev, 
cena po dogovoru; gsm 041/649-539. 
Prodamo mladičko nemškega ovčarja, 
srednje velikosti; gsm 041/775-477. 
Prodam ovna, starega 2,5 let, jsr; gsm 
031/638-377.

Prodam jedilni krompir; gsm 041/954- 
843.
Prodam silažno koruzo (65 arov); gsm 
041/537-589.
Prodam silažne bale, električno kolo, zabo
je za krompir; gsm 041/727-861.
Prodam suha bukova drva, možna dosta

ŽIVALI -  KUPIM va; gsm 041 /538-126.
Prodam bukova drva, cepljena, metrska 
(klaftre); gsm 041/324-438.
Prodam lesene gajbice za krompir in sad
je; gsm 070/870-321.
Prodam lesene gajbice in šivalni stroj; gsm 
041/602-412.
Prodam učbenike za 1. letnik -  uprava, uni
verzitetni program, 1. stopnja; gsm 041/ 
719-298.

Kupim bikce in teličke od enega tedna do 
150 kg; gsm 051/372-468. 
Plemenskega ovna jezersko-solčavske 
pasme -  kupim; gsm 041 /695-208.

ŽIVALI -  ODDAM

Oddamo malega psička, starega 2 mese
ca; gsm 041/519-507.

Oddamo psičko, staro 3 mesece, črne 
barve, srednje rasti; gsm 041 /904-776 ali 
tel. 584-46-32.

Prodam barvni televizor philips, diagona
la zaslona 35 cm; gsm 031/477-271.

VOZILA IN OPREMA

Prodam renault twingo, letnik 96; gsm 
070/875-767.

DRUGO -  PODARIM

Podarim garderobni omari; gsm 041/806-
001.

Prodam peugeot 206 CC, letnik 2004,
črne barve, usnje; gsm 041 /755-532.

DRUGO -  PRODAM Prodam električni skuter, primeren za
Prodam zgornjesavinjski želodec; tel. 03/ 
584-42-61.

mladino, rdeče barve, cena 80 eur; gsm 
031/764-072.

Prodam zelo dober savinjski želodec (samo 
svinjsko meso); gsm 031/380-956.

Kupim tomos apn 4 v kakršnemkoli stan
ju; gsm 040/905-816.

NEPREMIČNINE
V najem oddam hišo na Zg. Pobrežju; gsm 
031/638-535.
V centru Maribora oddam 3 na novo oprem
ljene sobe za študente; gsm 041/971 -962.
V najem oddam 2,5-sobno stanovanje v 
Nazarjah; gsm 041/928-590.

V Nazarjah oddam v najem dvosobno 
stanovanje; gsm 070/813-575.
Mozirje -  na atraktivni lokaciji v centru odd
am lokal; gsm 041/650-151.
Iščem eno ali dvosobno stanovanje v 
Mozirju oziroma okolici; gsm 041/840- 
608.

MORDA STE ISKALI PRAV TO

STEKLARSTVO TAMŠE, MOZIRJE
Izdelava termopan stekla, okvirjanje slik, vitražna stekla, peskanje 

stekla, suho cvetje v steklu, vse vrste zasteklitev, tesnjenje in predel
ava starih okenskih kril, fuzija ta ljen ja  stekla, www.steklarstvo- 
tamse.com; gsm 031/305-532, faks: 03/839-54-64.

Steklarstvo Tamše, Tamše Jaka s.p., Savinjska cesta 12,3330 Mozirje.
KMETJE, GOZDARJI

Gradimo gozdne vlake brez miniranja. Opravljamo tudi vsa ostala 
dela s strojno mehanizacijo ter kiper prevoze. Kvalitetno in poceni. 
BRLEČ, tel. 041/606-376.

Brleč Jakob s.p. -  Avtoprevozništvo, storitve z gradbeno mehanizacijo, splošna 
gradbena dela. Nožice, Pionirska ulica 25,1235 Radomlje.
M ONTAŽA SATELITSKIH SISTEM O V - POP TV 
IN  A KANAL

Nudimo vam montaže satelitskih sistemov za sprejem POP TV in 
KANAL A - pooblaščeni monter za TOTAL TV in servis vseh satelitskih 
sistemov. Prašnikar s.p., tel. 03/584-51 -94, gsm 041/688-094.

Prašnikar Miro s.p., Elektroinstalacije in vzdrževanje elektro aparatov in naprav na 
terenu, Spodnje Kraše 30,3341 Šmartno ob Dreti, 
N EPREM IČN IN SK A  PISARNA V MOZIRJU VAM  
NUDI STORITVE

Posredovanje pri prodaji, nakupu in najemu, priprava pogodb in iz
vedba postopkov, cenitve in vpis nepremičnin v zemljiško knjigo.

BREMIS D.O.O., Posredovanje pri prometu nepremičnin, Cesta Františka Foita 2, 
Velenje, PE Mozirje, Na trgu 51, Mozirje; Gsm: 051/307-035 ali tel.: 839-56-50. 
POTREBUJETE PESEK ALI G RAM O Z

Nudimo vam pesek za zidavo, omet, estrihe in beton, drobljenec za 
drenaže ter gramoz za ceste; gsm; 041/651-196.

Terezija Burja s.p,, Ter 69,3333 Ljubno ob Savinji,
NUDIM O  VAM RAZNOVRSTNE STORITVE Z 
MATERIALOM

Centralno ogrevanje: montaža sončnih kolektorjev, toplotnih črpalk, 
peči na biomaso... Vodovod in odtoki: čiščenje odtokov in ostala manj
ša hišna popravila. Splošna ključavničarska dela, popravilo strojev in 
različnih naprav. Gsm: 0 4 1 /354 -562  a li 041 /354 -528 , e pošta: 
jmlinar@siol.net.

Pirčk inštalacije, Mlinar Jože s.p., Bočna 58a, Gornji Grad.
M ASA ŽA  IN NEGA TELESA

Vsak četrtek in petek pri Šport center Prodnik za vas masira in zdravi 
športni maser Miro Maksimovič. Izbirate lahko med športno masažo, 
kiropraktiko, zelo uspešno anticelulitno masažo+ vakuum, zdravljen
jem raznih poškodb, zdravljenje hrbtenice z masažo, laserjem, ultraz
vokom, vakuumom... Za termin pokličite na gsm št. 041/564-470.

Miran Maksimovič s.p., Topolšica 55b, 3326 Topolšica.
STEKLARSTVO M M ozirje

Okvirjanje slik, termopan stekla, namizne plošče, ogledala, varnos
tna stekla, profilna (kopelit) stekla, senčila (žaluzije), predelava star
ih okenskih kril v termopan izvedbo, izbočena nadzorna ogledala (za 
trgovine, lokale), izbočena cestna ogledala... gsm 051/396-269, faks: 
03/584-11-49.

Jaka Marolt s.p., Mlinska pot 2a, 3330 Mozirje.
PO M OČ NA PLANINSKI KOČI

Iščem prikupno pomoč za delo na planinski koči. Inf. na gsm 041/ 

683-663.
Slavko Kobetič s.p., Attemsov trg 15, Gornji Grad.



Štabirnka
Že ime pove, daje Krašica kraška planota, ki jo 

krasijo različni kraški pojavi, med njimi tudi jame 
in brezna. Znana je po bogatih gozdovih, v kater
ih so našle zatočišče številne živalske vrste, med 
njimi tudi kozača, skoraj kot velika uharica velika

sova. Najvišjo točko doseže v Šentjoškem vrhu 
(1.077 metrov), pod katerim leži gozdni rezervat 
in v Tolstem vrhu (1.075 metrov), kije priljubljen 
cilj planincev z Vranskega in tudi iz Zadrečke do
line.

(sandolin, beltop, sikkens...)
- BELJENJE FASAD
• POLAGANJE TOPLIH PODOV IN LAMINATOV
- IZPOSOJA DELOVNIH ODROV
- VGRADNJA IN OBDELAVA GIPS PLOŠČ
- OSTALA ZAKLJUČNA DELA V GRADBENIŠTVU
- OBDELAVA NAPUŠČEV Z IZOLACIJSKIMI MATERIALI

€ (^ Speh d.o.o.
Gradbeništvo, trgovina in prevozi

Attemsov trg 22, 3342 Gornji Grad
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GSM: 041 46S 744
E-mail: sp e h .to n i@ s io l.n e t. w w w .sp eh to n i.co m

NUDIMO VAM TUDI MANJŠE PREVOZE 
PO SLOVENIJI IN DVIGALO ZA VIŠINSKA 

DELA DO VIŠINE 13 m.
IZ D E L A V A  K V A L IT E T N IH  

T E R M O IZ O L A C IJS K IH  F A SA D : 
( iz v e d b a  p o  s i s t e m u  R O F IX , 

D E M IT , B A U M IT  IN T E R R A N O V A  
s  s t i r o p o r o m  in  k a m e n o  v o ln o )  
( z a k l ju č n i  s l o j  p o  v s e h  s i s t e m i h ,1000 b a r v n i h  o d t e n k o v ) ,  

p a r o p r o p u s t n i h  C LIM A  f a s a d ,  
z a k l ju č n i  o m e t  p o  N A N O  t e h n o l o g i j i  

( s a m o č i s t i l n i  u č in e k  f a s a d ) .

G A R A N C IJA  5 L E T !

Le nekaj minut hoda pod Tolstim vrhom se v 
neposredni bližini planinske poti skriva zanimi
va jama Štabirnica, včasih tudi Štubernica in Šte- 
birnica imenovana. Zelo lepa in zanimiva ter 
lahko dostopna jama, ki jo domačini radi obisku
jejo, ko se vzpenjajo na Tolsti vrh. Vhod v jam o 
je malce skrit, a ga vseeno ni treba dolgo iskati. 
Nastal je s podorom stropa prve dvorane. Jama 
poteka v obliki spuščajočega se poševnega 
rova, dolga je 66 metrov, rov pa se večkrat raz
širi v dvorane, najvišja meri 13 metrov. Dvorane 
krasijo številne kapniške tvorbe, prevladujejo 
stalaktiti, nekaj pa je tudi lepih stebrov. Ohranje
ni stalagmiti so predvsem na težko dostopnih 
mestih. Morda najlepši okras jam e pa so lepe 
zavese, ki visijo ob stenah.

Jami se pozna, daje lahko dostopna in daje bila 
odkrita že davnega leta 1939, saj je kar precej 
poškodovana, manjka tudi marsikateri kapnik. 
No, na srečo novih poškodb ni opaziti. Vse kaže, 
da se obiskovalci vedno bolj zavedajo, daje treba 
naravne vrednote ohraniti take, kot so in tam, kjer 
so. Kapniki pač niso gradbeni material in ne 
spominki.

Jama je živa in to v dveh smislih. V njej domuje
jo  različne vrste žuželk in netopirji, prezimujejo pa 
tudi polhi. Voda, ki kaplja s stropa, še vedno ust
varja kapniške tvorbe, ki zelo počasi, a zanesljivo 
rastejo. Če si vzamemo čas in obsedimo ob teh 
kapnikih ter poslušamo in opazujemo nastajan
je  novega, se zavemo, kako hitro brzi naš čas. 
Tega se zavemo tudi takrat, ko se vrnemo na po
vršje. Kljub temu da spada jam a med manjše 
jamske objekte, je sonce med našim obiskom 
jame naredilo kar lep kos poti po nebu.

Seveda le, če bomo dovolj toplo oblečeni. Glede 
na lego oziroma nadmorsko višino jame ( 1.000 
metrov) je v njej kar hladno. Če smo premalo 
oblečeni, nas bo hlad hitro pregnal ven.

Marijan Denša

Tutelä '

KAMINI BAZENI
PECI IN  V S A  D O D A T N A  O P R E M A

031 /  393 - 545, Dobriša vas 18, 3201 Petrovče

Him er
o k n a  i n  v r a t a

MODRA ŠTEVILKA

( ( ( •  0 8 0 1 0  2 7 )

w w w . s i m e r . s i

O d p rite  s v o je  o lqu ?  v  s v e t !

V e rje tn o  n a jb o tjš a  o ljn a  in  v ra ta  n a  s v e tu !
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A v t o c e n t e r  M e h  d . o . o .
Koroška 7d Velenje, tel.: 03/896 85 28

Priložnost za pravo odločitev.
V novem Polu vgrajeni novi TSI in Common-Rail-TDI motorji 
se odlikujejo z odličnim navorom, tihim delovanjem, izjemno varčno 
porabo goriva ter nizkimi emisijami. Novi Polo postavlja nove standarde 
v svojem razredu. Nenazadnje tudi z bogato serijsko komfortno in 
varnostno opremo. Obiščite naš salon in preizkusite novi Polo!

N ovi Polo z bogato  serijsko oprem o je lahko  vaš že 
za 10.340 €*. N aročite  ga do 3 1 .8 . 09 in  p o d a rili 
vam  bomo tečaj va m e  vožnje.

Kombinirana poraba goriva: 4,2 - 5,91/100 km. Emisije C02: 109 - 139 g/km.
Slika je simbolna. ’Cena velja za dvovratno izvedbo Polo 1.2,44kW/60 KM.

Novi Polo.

Izredno
izobražev

7/2009

5000023791,34 C 0 B IS S  o

Srednja zdravstvena šola Celje 
Ipavčeva 10, 3000 Celje

Vabimo k vpisu v programe formalnega izobraževanja za 
šolsko leto 2009/2010:

- ZDRAVSTVENA NEGA (SSI, ŠTIRILETNI PROGRAM)
- ZDRAVSTVENA NEGA (PTI, 3+2)
- BOLNIČAR/NEGOVALEC (SPI, TRILETNI PROGRAM)
- KOZMETIČNI TEHNIK (SSI, ŠTIRILETNI PROGRAM).

Informativni dan bo v sredo, 26. avgusta 2009, ob 15. uri.

Pridobite si nov poklic:
- MASER/MASERKA
- PEDIKER/PEDIKERKA
- VIZAŽIST/VIZAŽISTKA
- MANIKER/MANIKERKA.

Začetek tečajev bo v septembru 2009. Vpis bo potekal 
vsak petek, od 10.00 do 12.00, na sedežu šole.

Tečaji potekajo kot priprava na preverjanje in potrjevanje 
NPK-ja. Izvajamo pa tudi postopke za preverjanje in 
potrjevanje NPK-ja.

Dodatne informacije: 03 428 69 00, 03 428 69 10, 
zdravstvena-sola-ceodr@guest.ames.si

avmsf

K J POŠTA SLOVENIJE

Glasovnica št. 6

Glasujem za:

Vrstni red po petem krogu glasovanja:

1. Janez Melavc 
(Nazarje) 151

2. Boštjan Kolar 
(Luče) 140

3. Simon First 
(Rečica ob Savinji) 40

Sledijo: Peter Lamprečnik (Šmartno ob Dreti), Milan Ajnik (Gornji Grad) 34,
Jožica Brinovšek (Rečica ob Savinji) 32, Dušan Sovinšek (Solčava) 23, Branka Žagar 
(Mozirje) 21, Sebastjan Brinovšek (Mozirje) 19, Borut Zavolovšek (Mozirje) 18, 
Stanko Ramšak (Nazarje) 17, Angelca Fale (Gornji Grad) 16, Bernarda Grudnik 
(Luče) 13, Marko Cokan (Ljubno ob Savinji) 13, Miran Grudnik (Ljubno ob Savinji) 
11, Drago Robnik (Luče), Irena Zagožen (Ljubno) 10, Nada Remšak (Nazarje) 9, 
Andreja Vertačnik (Nazarje) 8, Branko Pečnik (Mozirje), Stanko Bizjak (Mozirje) 7, 
Sonja Mavrič (Šmartno ob Dreti), Heda Mančič (Solčava) 5, Bine Poljanšek (Gornji 
Grad), Dušan Pesan (Rečica ob Savinji) 4, Gregor Tiršek (Nazarje) 3, Mirko Zgojznik 
(Mozirje), Ida Jelen (Mozirje) 2, Katarina Kusterbajn (Mozirje), Danilo Poprask 
(Mozirje), Sonja Žehelj (Gornji Grad), Sašo Rosenstein (Luče) 1.

ki je zaposlen(a) na pošti v:

Moje ime in p riim ek:-----------

Moj nas lov :------------------------

Moj telefon/GSM :---------------

Med pravočasno prispelimi glasovnicami smo izžrebali Antona Breznika iz 
Luč 108, ki prejme letno mapo znamk Pošte Slovenije in majico Savinjskih 
novic. Nagrada čaka dobitnika v uredništvu Savinjskih novic do 18. 
septembra 2009.

Izpolnjene glasovnice za zadnji, šesti krog glasovanja pošljite do torka, 25. 
avgusta 2009, na naslov Savinjske novice. Savinjska cesta 4,3331 Nazarje. 
Pri štetju glasov bomo upoštevali samo glasovnice št. 6!

Ob zaključku akcije bomo razglasili zmagovalca in med vsemi prispelimi 
glasovnicami izžrebali še dobitnika glavne nagrade.


